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АЕЦ ще
произвежда
медицински
кислород

В сряда се състоя 18-ата
по ред "Пряка линия" с Вла-
димир Путин, по време на
която граждани от цялата
страна имат възможност
директно да задават въп-
роси, да повдигат вълнува-
щи ги нерешени проблеми.
Тази година разговорът с
народа за първи път про-
тече по видеовръзка пора-
ди продължаващата епиде-
мия.
Огромната част от въп-

росите в течение на сед-
мица преди това постъпва-

ха по различни канали на
интернет и в специален цен-
тър се групираха по тема-
тика. Те продължаваха да
пристигат и по време на са-
мата "Пряка линия", която
продължи над три часа и
половина. Общият им брой
надхвърли 2 млн. и 300 хи-
ляди. В рамките на прекия
разговор президентът ус-
пя да отговори на 68 от тях.
Всички останали поставе-
ни от гражданите пробле-
ми ще бъдат анализирани
и дадени на съответните

ресорни ведомства и ре-
гионални власти за реша-
ване.
Въпросите обхванаха ши-

рока палитра от теми -
главно от социалната и ико-
номическата сфера. Оказа
се, че гражданите най-мно-
го се вълнуват от борбата
с коронавируса, необходи-
мостта от масова ваксина-
ция и общото състояние на
здравеопазването. Следва-
ха въпроси за цените на
хранителните стоки, жи-
лищното строителство ,
развитието на инфраструк-
турата и екологията.
Според Владимир Путин

предотвратяването на епи-
демията може да стане из-
ключително с помощта на
ваксинацията: "Ние имаме

тази възможност благода-
рение на четирите разра-
ботени у нас ваксини. Те са
висококачествени, безо-
пасни и ефективни". По въп-
роса за цените той напом-
ни, че те растат в целия
свят и Русия като част от
глобалната икономика не
може да не бъде засегна-
та.
От сферата на външната

политика руснаците се ин-
тересуваха главно от раз-
витието на кризата в Украй-
на. Те питаха защо при та-
зи яростна русофобска по-
литика на властите в Киев
Украйна не беше включена
в списъка на неприятелс-
ките държави. "Смятам, че
украинците и руснаците сме
един народ.       На стр. 2
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Лавров - за правото,
правата и правилата

Путин поздрави
военни випускници



Москва и Минск обсъди-
ха външната намеса

На 30 юни президентът Владимир Путин се срещна със сборния отбор на Русия преди заминаването на спортистите за Лятната
олимпиада в Токио. "В предстоящите изпитания на олимпийската арена с вас - с душа, телом и със сърцето си - казвам го без
преувеличение, ще бъде цялата страна, цяла Русия", каза президентът, като пожела на спортистите ярки победи и честна борба.
Президентът обеща да отдели особено внимание на юридическата и дипломатическа подкрепа на руските спортисти на
Олимпиадата в Токио, защото - по думите му - темата за политизация на спорта продължава да е актуална. Олимпиадата в Токио
ще се проведе от 23 юли до 8 август. Заради санкциите на WADA руските спортисти ще се състезават под флага на Олимпийския
комитет на Русия, а вместо химна на РФ ще звучи фрагмент от първи концерт за пиано с оркестър на Пьотр Чайковски. След
срещата с Путин в Кремъл в храма "Христос Спасител"  бе отслужен тържествен молебен за успех на руските спортисти.

Народную дипломатию обсудили на
конференции в Софии          Стр. 5

От Советского Информбюро…
Стр. 8

Дмитрий Дюжев:
Мои герои -

мои дети
Стр. 9

Попытка Константинополя ввести
папскую власть привела к расколу

Стр. 12

Женщинам работать придется
дольше и выходить на пенсию
позже                              Стр. 6

Владимир Путин в "Пряка
линия" отговаря на въпроси
на руските граждани
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Проф. Светлана Шаренкова

 Пример за достойно държавни-
ческо поведение, за защита на бъл-
гарския национален интерес и ли-
дерство на европейско ниво. Това е
краткото обобщение на позициите
на президента Румен Радев по вре-
ме на Европейския съвет, проведен
в края на миналата седмица в Брюк-
сел. След като с години - при пра-
вителствата на Борисов - бяхме сви-
детели на послушно раболепие пред
"началствата" и байганьовщина на
международната сцена, днес с удов-
летворение констатираме, че Бъл-
гария може да има и собствено
мнение. И че то може да се отстоя-
ва по принципа, който Румен Радев
формулира още преди президентс-
ките избори през 2016 г. - българс-
ката външна политика да се фор-
мира в София и да се отстоява на-
вън, а не обратното!
В Брюксел Радев беше ясен и

конкретен по всички обсъждани те-
ми - по Плана за възстановяване и
устойчивост защити социални про-
екти, които предишната власт нег-
лижираше с години, по "македонс-
кия въпрос" отстоя националната ни
политика. Но най-запомняща се бе
позицията, която президентът зая-
ви по повод на идеята на водещите
европейски лидери канцлера Мер-
кел и президента Макрон за пряк
диалог на ЕС с президента Путин и
нормализиране на отношенията с
Русия. Тази идея срещна шумната
съпротива на шепа държави (Пол-
ша и прибалтийските републики),
които се изявяват като евроястре-
би, до втръсване повтарящи русо-
фобски клишета. Малка, но гласо-
вита фракция, която саботира диа-
лога, който няма алтернатива.
БГ мейнстрийм медиите побърза-

ха да обявят плана "Меркел-Макрон"
за "отхвърлен", но дали е така!? Гер-
мания и Франция са водещи в Евро-
па и тяхната линия винаги преодоля-
ва съпротивата на останалите и в
края на краищата се провежда в жи-
вота. А и двустранен диалог и парт-
ньорство с Москва и президента Пу-
тин и в момента имат много държа-
ви както в "стара", така и в "нова"
Европа. Техните лидери инвестират
в бъдещето, а пещерните русофоби
робуват на миналото. При Борисов
България все избираше второто…
Държавникът Румен Радев ясно за-

яви, че подкрепя идеята за диалог с
Москва, че санкциите като инстру-
мент в международните отношения са
неработеща отживелица. Така прези-
дентът на България се нареди до во-
дещите европейски лидери като рав-
ноправен и идеен партньор. Гласът
на Румен Радев, а чрез него - гласът
на България, се оказаха сред гласо-
вете на градивния реализъм.
Президентът Радев показа, че е

политик на бъдещето, на ХХI век.
Ако краят на миналия ХХ век бе на
блоковото мислене и на еднополюс-
но господство на САЩ, то новото
време е на многополюсния свето-
вен ред. В този контекст членство-
то в ЕС и НАТО не изключва диало-
га с държави като братска славян-
ска и православна Русия и мощно
прогресиращия социалистически
Китай. Именно този прагматичен и
националноотговорен подход - член-
ство в ЕС и НАТО, стратегически
диалог с Пекин и Москва, добросъ-
седство и конструктивност на Бал-
каните - е в основата на външната
политика на българския президент.
Радев доказа, че умее да се учи от
уроците на историята, а един от най-
ценните е формулиран преди век от
цар Борис III: Винаги с Германия, но
никога против Русия!

Президентът на РФ Вла-
димир Путин поздрави ге-
нералния секретар на ЦК
на Комунистическата пар-
тия на Китай /ККП/, пред-
седател на КНР Си Дзинпин
по случай столетието от
създаването на ККП. "Тази
знаменателна дата вашата
държава посреща с нови
впечатляващи успехи в ико-
номическото, социалното и
научно-техническото разви-
тие. Китай играе важна кон-
структивна роля в решава-
нето на актуални въпроси
от международния дневен
ред, в противодействието
на глобалните заплахи и

Русия е признателна на
турската страна за готов-
ността да гарантира защи-
та на здравето и сигур-
ността на руските турис-
ти, заяви в сряда минис-
търът на външните рабо-
ти Сергей Лавров по вре-
ме на пресконференция
след преговорите с турс-
кия външен министър
Мевлют Чавушоглу.

"Тук, в Анталия, място,
посещавано от много рус-
ки граждани за отдих, ние
подчертахме нашата реши-

Говорителят на Белия дом
Джен Псаки отказа да ко-
ментира изказването на
руския президент Влади-
мир Путин по повод учас-
тието на американската ар-
мия в инцидента с британ-
ския миноносец Defender в
Черно море. Тя препрати
въпроса до Пентагона, пре-
даде РИА "Новости".
По време на пряката ли-

ния на 30 юни Путин наре-
че инцидента с миноносе-

предизвикателства на съв-
ремието", се казва в телег-
рамата.
Путин напомня, че по

време на революционна-
та борба и в периода на
изграждане на новия Ки-
тай, Русия е оказвала все-
обемна подкрепа на ККП.
Той отбелязва и това кол-
ко важно е, че междупар-
тийните връзки са значи-
ма съставляваща в руско-
китайските отношения на
партньорство и стратеги-
ческо взаимодействие.
"Уверен съм, че диалогът
между "Единна Русия" и
ККП ще се развива и за-

напред в конструктивен
план", отбелязва държав-
ният глава на Русия.
Путин пожелава на ки-

тайския си колега крепко
здраве и нови успехи в
партийната и държавната
дейност.
Първият конгрес на ККП

е проведен от 23 юли до 5
август 1921 г. нелегално,
като започва в Шанхай и
приключва на езерото
Нанху в района на град
Цзясин. Делегатите опре-
делили официалното назва-
ние на партията и приели
първата й програма.
На 28 юни, Путин и Си

Дзинпин проведоха виде-
осреща по повод 20-го-
дишнината от подписване
на Договора за добросъ-
седство, дружба и сътруд-
ничество между двете
страни. Бе взето решение
за продължаване на до-
говора. По думите на Си
Дзинпин, на фона на тур-
булентност и промени в
света, китайско-руското
взаимодействие внася в
международната общност
позитивна енергия, създа-
вайки пример за подра-
жание във формирането
на нов тип международни
отношения.
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мост да продължим да
създаваме всички условия
за развитие на туристичес-
кия обмен", каза Лавров.
Редовните и чартърни-

те авиовръзки между Ру-
сия и Турция бяха възоб-
новени на 22 юни. Поле-
тите за Турция са възмож-
ни от 32 градове в Русия.
За посещение в Турция на
руснаците не е необходи-
ма виза, но се изисква
справка с отрицателен
резултат от ПСР тест за
ковид или сертификат за

пълна ваксинация срещу
коронавирус.
Поредното заседание на

руско-турската смесена
междуправителствена ко-
мисия за търговско-ико-
номическо сътрудничест-
во ще се състои в най-
скоро време в Москва.
Лавров обсъди с Чаву-

шоглу ситуацията в Украй-
на, урегулирането в Близ-
кия изток, ситуацията в
Централна Азия и Афга-
нистан, в Източното Сре-
диземноморие, в Нагорни

Карабах, в Черноморския
регион и редица други
проблемни въпроси.
Той отбеляза, че редов-

ните контакти с ръково-
дителя на турското външ-
нополитическо ведомство
помагат да се разглеждат
текущите задачи, които
трябва да се решават и
да се набелязват средни
и дългосрочни цели, в то-
ва число и в областта на
външнополитическата ко-
ординация между Русия и
Турция.
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ца Defender сложна прово-
кация, която "е извършена
не само от британците, но
и от американците".

"Няма какво да детайли-
зирам или потвърдя от та-
зи трибуна", заяви Псаки
на брифинг с журналисти.
Специалният представи-

тел на генералния секре-
тар на НАТО за Южен Кав-
каз и Централна Азия
Джеймс Апатурай пък зая-
ви, че алиансът ще запази

своето представителство в
Черно море. По думите му
НАТО има твърда позиция
по отношение на свобода-
та на корабоплаването и
факта, че Крим е Украйна,
а не Русия.

"По време на този инци-
дент съюзниците от НАТО
показаха твърдост в защи-
тата на изброените от мен
принципи", каза той, цити-
ран от RT.
Апатурай подчерта, че

НАТО ще запази присъст-
вието си в Черно море, за
да подкрепя съюзници и
партньори.
Руското Министерство на

отбраната нарече инциден-
та с Defender "нарушение
на Конвенцията на ООН за
морско право" и поиска
Лондон да проведе обстой-
но разследване. Външното
министерство на Русия оп-
редели инцидента като гру-
ба провокация.

На 26 и 27 юни в Брацигово се състоя
семинар за обучение на актива на
Областната организация на Национал-
но движение  "Русофили". Работата се
проведе по групи на тема "Дефинира-
не на проблемите в дейността на
общинските организации", както и по
общини - планиране дейността на
общинските организации. Домакин на
срещата бе Областният съвет на НД
"Русофили" с председател Нина
Димова. Бе изготвен план на общинс-
ките организации до края на 2021г.
Гости на семинара бяха председате-
лят на Форум "България-Русия" проф.
Светлана Шаренкова, почетният
областен председател на НД "Русофи-
ли" Борис Димитров, членът на
Изпълнителното бюро Пенчо Зулчев.

От стр. 1

Ние сме едно цяло, а ръ-
ководството на Украйна
явно не е дружески наст-
роено към нас", отговори
Путин. Той допълни, че ня-
ма смисъл да се среща с
украинския президент Зе-
ленски, тъй като той е пре-
дал страната си изцяло
под външно управление.
"Всички въпроси се реша-
ват във Вашингтон и час-
тично - в Берлин и Па-
риж". Неговите думи пре-
дизвикаха паническа ре-
акция в Киев, където пре-
зидентът и външният ми-
нистър се разпростряха
пред населението с жал-
ки и смехотворни тиради
в неуспешен опит да оп-

ровергаят очевидното.
По повод продължаващо-

то въвеждане на санкции
Путин заяви, че въпреки
заплахите от страна на За-
пада Русия се развива, за-
силва се нейният икономи-
чески суверенитет, отбра-
нителната й мощ достига
високо равнище и по мно-
го параметри изпревари ре-
дица страни, включително
и САЩ. "Там разбират то-
ва и по тази причина поис-
каха срещата в Женева.
Същевременно се опитват
да запазят монополното си
положение и затова въвеж-
дат санкции", поясни рус-
кият президент. Но Моск-
ва има отговор и на тези
неприятелски стъпки: "Ко-

гато Западът прекрачва до-
пустимите граници, ние на-
мираме асиметрични отго-
вори, които се оказват дос-
та чувствителни за нашите
партньори".
Руските граждани се

вълнуваха дали светът не
е стоял на прага на трета
световна война при неот-
давнашното нарушаване
на руската морска грани-
ца край Крим от британ-
ски есминец. "Не мисля
така. Даже ако бяхме по-
топили този кораб, труд-
но можем да си предста-
вим подобно развитие на
събитията, защото тези
хора знаят, че не могат да
излязат победители в та-
кава война. Ние знаем

какво защитаваме - свое-
то бъдеще и своята тери-
тория. Не сме ние тези,
които приближаваме тях-
ната територия , които
навлизат в техните тери-
ториални води", отговори
руският лидер. Според не-
го подобни провокации де-
монстрират неуважение
към избора на жителите
на Крим. Путин разказа,
че постъпилата оператив-
на информация показва,
че в провокацията са
участвали и САЩ, чийто
разузнавателен самолет е
съпровождал нарушение-
то на британския есминец.

Çàïàäúò íÿìà äà ñïå÷åëè íîâà âîéíà ñðåùó Ðóñèÿ
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На 28 и 29 юни в Калуга
се проведе XVI конференция
на градове-партньори от Ру-
сия и Германия - едно от
главните събития на Година-
та на Германия в Русия. Кон-
ференцията бе посветена на
развитието на отношенията
между муниципалитетите на
двете страни. Както каза в
изказването си посланикът
на ФРГ в Русия Геза Андре-
ас фон Гайр, "докато ние го-
ворим за глобална полити-
ка, истинският живот пре-
минава на равнище муници-
палитети, именно там живе-
ят хората и затова отноше-
нията между тях са база".
Приветствия до участни-

ците в конференцията изп-
ратиха президентът на РФ
Владимир Путин, председа-
телят на СФ Валентина
Матвиенко, министрите на
външните работи на Русия
и Германия Сергей Лавров
и Хайко Маас и други.
Както се отбелязва в при-

ветствието на Путин, побра-
тимяването свързва двеста
градове, региони и муници-
пални структури от двете
страни. В същия дух се из-
каза и посланикът на Гер-
мания: "Взаимодействието на
гражданските общества от-
разява интересите, които на-
родите на двете страни про-
явяват един към друг и при-
дава на отношенията между
държавите реален харак-

Â Êàì÷àòñêèÿ
êðàé àêòèâíî ñå
áîðÿò ñ COVID-19
В Камчатския край се

появи нов вицегубернатор.
Той ще координира рабо-
тата по борбата с COVID-
19. Това е уникален опит -
подобна длъжност няма в
нито един регион на Русия.
По думите на губернатора
на региона Владимир Со-
лодов, въвеждането на но-
вата длъжност се наложи-
ло, защото засега в края
не могат да се справят с
инфекцията.

"Вече сме в нова, вече
трета вълна - каза губер-
наторът на Камчатка. -
Формирането на колекти-
вен имунитет засега вър-
ви много бавно. И това не
е задача само на Минис-
терството на здравеопаз-
ването на региона, а об-
ща задача на цялото пра-
вителство, на всички влас-
тови органи." За времен-
но изпълняващ длъжност-
та вицегубернатор за бор-
ба с ковидната пандемия
е назначен Александър
Кузнецов, който от април
2020 година е председател
на правителството - пър-
ви вицегубернатор на Кам-
чатския край. По думите
на Солодов, той има опит
в тази работа. Кузнецов е
ръководил щаба по про-
тиводействие на коронави-
русната инфекция и е ко-
ординирал работата на
Министерството на здра-
веопазването.
Планира се общите тем-

пове на ваксинация на на-
селението на Камчатския
край да се увеличат три
пъти. Въведена е задъл-
жителна ваксинация за ра-
ботещите на вахта.

Êàëóãà áå äîìàêèí íà ðóñêî-ãåðìàíñêà êîíôåðåíöèÿ

Участниците в конференцията са убедени, че връзките между регионите на РФ и ФРГ са база за
отношенията между двата народа

тер", каза Геза Андреас фон
Гайр, цитиран от "Российс-
кая газета". Той смята, че
конференцията в Калуга ще
се отрази положително на
развитието на германо-рус-
ките отношения в близките
години, което дава основа-
ние тя да бъде наречена
"конференция на бъдещето".
Поради ограничения във

връзка с пандемията от ко-
ронавирус на конференция-
та присъстваха по-малко
участници от предвиденото.
Така не можаха да пристиг-
нат Герхард Шрьодер и вън-
шният министър на Герма-

ния Хайко Маас.
По думите на специалния

представител на президен-
та на РФ по международно
културно сътрудничество Ми-
хаил Швидкой "въпросите на
урбанизацията, управление-
то на градското стопанство
и инфраструктурата е сми-
сълът на такива форуми. На
регионално равнище санкци-
онните режими влияят мно-
го по-малко, а темите за об-
съждане са много сериозни.
Такъв тип контакти непре-
менно имат ефект, макар че
не винаги веднага".
На форума присъства и

председателят на Руско-гер-
манската външнотърговска
палата Матиас Шеп.
Въпреки че форумът бе

посветен на регионалното и
муниципалното сътрудни-
чество, той се оказа подв-
ластен на съвременната по-
литика. Разгорещена диску-
сия предизвика въпросът
доколко е оправдана сегаш-
ната външна политика на
Берлин по отношение на Ру-
сия. При това дискусията
беше между самите немци,
част от които оживено спо-
реха с посланика след като
той заяви, че правителство-

то на Германия взема ре-
шения въз основа на воле-
излиянието на народа. А
присъстващи в залата нем-
ци се усъмниха, че антирус-
ката политика е наистина
подкрепена от народа.
Докато те спореха с пос-

ланика, на други площадки
ставаше дума за въпроси на
контактите на муниципално и
регионално равнище.  На ек-
спертната дискусия "Инвес-
тиционната политика на ре-
гионите" участниците обсъди-
ха кое е първично - дали ин-
веститорът или инфраструк-
турата. Стигна се до извода,
че преди идването на инвес-
титора е желателно да има
готова площадка, макар то-
ва да е рисково за региона,
отбеляза зам.-губернаторът
на Калужка област Владимир
Попов. Той добави, че в об-
ластта на всяка вложена руб-
ла в създаването на индуст-
риални паркове се получават
14 рубли инвестиции.
Според посланика на доб-

ра воля на ООН Вероника
Пешкова, днес чуждестран-
ните инвеститори имат ин-
тереси в руските региони,
при това на муниципално
равнище. И въпросът е във
пълнотата на информация-
та, включително и мнение-
то на местните бизнесмени,
защото ако за тях е добре
да работят, вероятно така
ще е и за чужденците.

Институтът за развитие на
правното общество и Меж-
дународният център за раз-
витие на младежки инициа-
тиви "Поколение Права" пред-
ставиха резултати от изслед-
ване на тема "Комплексна
оценка на дейността на Дър-
жавната дума на РФ". Изс-
ледването е направено сред
ползватели на социалните
мрежи. ("ВКонтакте", Insta-
gram, "Одноклассники" и
Facebook). Резултатите со-
чат, че 40% от запитаните
смятат дейността на Думата
за удовлетворителна. 29% от
респондентите са отбеляза-
ли, че в сравнение с предиш-
ни парламенти, дейността на
последната Дума се е подоб-
рила.
Като един от най-значими-

те фактори, които позитивно
са се отразили върху оцен-
ката за дейността на Дума-

"Âàãîí Ãîëîâêèíà" ïúòóâà îò Ñàìàðà äî Ìîñêâà

Депутатите отчетоха резултатите на последното си заседание на 17
юни. От 2016 година до изборната 2021 г. седмата Дума е провела
427 пленарни заседания и е разгледала 4,48 хил. законопроекта.
Парламентарните избори са на 19 септември

та, е откритата работа на
Долната камара, която се
проявява в развитие на ка-
нали за комуникация, в соци-
алните мрежи и парламентар-
ната телевизия ДумаТВ.

"Откритостта на Думата, по-
вишената дисциплина на де-
путатите, нарастването на ак-
тивността и влиянието на
Долната камара се оценяват
положително от гражданите и
това е признак, че общест-
вото иска силен парламент",
казва директорът на Инсти-
тута по развитие на правното
общество Дария Гладиш.
Участниците в изследване-

то определят Думата като тре-
ти по влияние орган на власт-
та в Русия, след президента
и правителството.
Като основни показатели за

постижения на Думата се оп-
ределят ожесточаването на
наказанията за водачи на

МПС, извършили престъпле-
ния в пияно състояние (35%),
задължителното осигуряване
на топла храна за учениците
(33%) и ежемесечните пла-
щания за новородени деца
(31%).
Депутатите събрали най-

много симпатии от страна на

респондентите са Владимир
Жириновски, Пьотр Толстой,
Оксана Пушкина и Алексан-
дър Карелин.

92% от респондентите под-
крепят идеята за обновяване
на Думата. 28% смятат, че де-
путатите в Думата трябва да
са хора до 35 години.

Ãðàæäàíèòå îöåíèõà ðàáîòàòà íà ÄóìàòàÃðàæäàíèòå îöåíèõà ðàáîòàòà íà Äóìàòà

Във влака "Жигули" от Са-
мара до Москва може да се
пътува в интериор от преди
век. В понеделник към вла-
ка бе прикачен вагон, всяко
купе от който е оформено в

стила на увлеченията на зна-
менития самарски търговец
милионер и художник, живял
на границата на два века -
XIX-XX.
Вагонът е подготвен в рам-

ките на съвместния култур-
но-просветителски проект на
железничарите и самарския
художествен музей по повод
150-годишнината от рождени-
ето на основателя му Конс-
тантин Головкин. Интериорът
на всяко купе разкрива раз-
лична част от личността на
знаменития самарец, когото
потомците са нарекли "наши-
ят Леонардо", сравнявайки го
с гения Леонардо да Винчи.
Във вагона има купета "Тър-

говец", (Головкин имал своя
книжарница), "Меценат" и
"Архитект". По свой проект той
построил на брега на Волга
къща-паметник в стил мо-
дерн, наречена от местните
жители "Вилата със слонове-
те", защото в двора на име-
нието има огромни скулпту-
ри на слонове. Сега този двор
е една от визитните картич-
ки на града. В купето "Яхтс-

мен" пътни-
ците разби-
рат, че мла-
дият строен
джентълмен
с юнашки
з а с у к а н и
мустаци е
бил яхтсмен.
Той обичал
Волга, защо-
то бил и ху-
дожник и

създал стотици етюди, рисун-
ки и картини. Увличал се и по
фотографията - снимал изгле-
ди на реката и на Жигульовс-
ката планина, издавал кар-
тички. Купето "Автомобилист"
е украсено с реплики от Япо-
ния, където бил на пътешест-
вие и докарал много предме-
ти за бъдещия музей.
Страстен колекционер, ар-

хеолог, краевед, архивар… -
увлеченията на Головкин са
многобройни. Жалко, че ку-
петата във вагона са само
осем…

Константин
Головкин

   Едно от
купетата

във "Вагон
Головкина"
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Секретарят на Съвета за
сигурност на Русия Николай
Патрушев и неговият бела-
руски колега Александър
Волфович по време на кон-
султации, които се състоя-
ха в сряда в Минск, обсъ-
диха борбата с опитите за
външна намеса в работите
на суверенни държави, съ-
общи пресслужбата на апа-
рата на руската институция.

"Подробно беше обсъде-
на тематиката за хибридни-
те въздействия върху Русия
и Беларус, мерките за про-
тиводействие на опитите за
външна намеса във вътреш-

Ïóòèí ïîçäðàâè Áåðäèìóõàìåäîâ
ïî ñëó÷àé ðîæäåíèÿ ìó äåí

Ðóñèÿ: ÑÀÙ äà áúäàò ïðîçðà÷íè ïðè
èçòåãëÿíåòî íà ñèëèòå ñè îò Óêðàéíà

Ìîñêâà è Ìèíñê îáñúäèõà âúíøíàòà íàìåñà

Николай Патрушев и Александър Волфович обсъдиха чуждестранната
намеса във вътрешните работи на суверенни държави

ните работи на суверенни
държави", се казва в съоб-
щението.
Състояла се е обмяна на

мнения по актуални въпро-
си на международната си-
гурност, в това число и по
Договора "Чисто небе", Кон-
венцията за забрана на био-
логичното и токсичното оръ-
жие, по биологичната сигур-
ност. Освен това по време
на консултациите са набе-
лязани планове за по-ната-
тъшното взаимодействие
между Русия и Беларус по
линия на апаратите на съ-
ветите за сигурност, воен-

ните ведомства, специални-
те служби и правоохрани-
телните органи.

"Състоялите се консулта-
ции демонстрираха сходст-
вото на оценките по най-ак-
туалните проблеми и позво-
лиха да се изработят пред-
ложения за съвместни стъп-
ки за тяхното решаване",
подчертаха от апарата на
руския Съвет за сигурност
след срещата.
Отбелязва се, че в същия

ден Патрушев е посетил Бе-
ларуския държавен музей
за историята на Великата
отечествена война.

Êðèìñêèÿò ñåíàòîð Ñåðãåé
Öåêîâ ïðåäóïðåæäàâà ÍÀÒÎ
НАТО може да провокира много

сериозна реакцията на своите дей-
ствия в Черно море, заяви пред
ТАСС сенаторът от Крим и член
на Съвета на федерацията Сергей
Цеков, коментирайки инцидент с
фрегата на Нидерландия.
По-рано нидерландското Минис-

терство на отбраната заяви, че
руски изтребители били създали
"небезопасна" ситуация в Черно
море, като са прелетели прекале-
но ниско над фрегатата "Евърстен".
Инцидентът станал, след като бри-
тански ескадрен миноносец нару-
ши руските граници в Черно мо-
ре. От руското военно ведомство
съобщиха, че фрегатата от Нидер-
ландия се е движела в посока Керченския пролив, а за
предотвратяване на нарушения на руските граници са за-
действани изтребители и бомбардировачи на Руската фе-
дерация.

Русия и Туркменистан ще развиват стратегическото сътрудничество

В послание до президента на Туркменистан Гурбангули
Бердимухамедов руският президент Владимир Путин из-
разява увереност в по-нататъшното развитие на страте-
гическото партньорство между двете страни. Текстът на
поздравлението на руския лидер във връзка с отбеляза-
ния във вторник рожден ден на туркменистанския прези-
дент е публикуван от Държавната информационна аген-
ция на Туркмения.
Владимир Путин отбелязва, че под ръководството на

Гурбангули Бердимухамедов Туркменистан се движи уве-
рено по пътя на социално-икономическото развитие, иг-
рае важна конструктивна роля в регионалните и в между-
народните дела.

"Високо ценим Вашите усилия, насочени към заздравя-
ване на стратегическото партньорство между нашите дър-
жави - се казва в посланието. - Уверен съм, че със съв-
местни усилия и занапред ще развиваме взаимоизгодни-
те руско-туркменистански отношения във всички направ-
ления. Това, несъмнено, отговаря на коренните интереси
на нашите приятелски народи, гарантира стабилността и
сигурността в Централна Азия и Каспийския регион."
Владимир Путин пожелава на Гурбангули Бердимухаме-

дов крепко здраве, щастие, благополучие и успехи.

Страницата подготви Влади Владков

Сенаторът от Крим и член
на Съвета на
федерацията Сергей
Цеков

Русия се надява, че САЩ
ще проявят откритост и
прозрачност при изтегляне
на въоръженията си след
ученията "Си Бриз - 2021" в
Черно море. С такова заяв-
ления излезе в понеделник
в Туитър делегацията на Рус-
ката федерация на прегово-
рите по въпросите на воен-
ната сигурност и контрола
на въоръженията във Вие-
на.

"Надяваме се, че след
ученията ще изнесат от Ук-
райна съвременното въоръ-
жение, боеприпаси и мате-
риално имущество, за да не
могат те да попаднат в ръ-
цете на военните и нацио-
налистическите формирова-
ния в Донбас", се казва в

Ïðåçèäåíòúò íà ÐÔ ñå
ñðåùíà ñ Íàçàðáàåâ

Мащабите и агресивността на ученията "Си Бриз" през тази година
не способстват за сигурността в Черно море

съобщението.
"Отбелязваме, че маща-

бите и агресивността на уче-
нията "Си Бриз - 2021" не
способстват за сигурността
в Черно море. Призовава-
ме САЩ и техните съюзни-

ци да се откажат от военни
действия там, където вече
съществуват регионални
мерки за укрепване на до-
верието и сътрудничество-
то", подчертава делегация-
та на Руската федерация.

Руският президент Владимир Путин смя-
та за позитивна динамиката на руско-ка-
захстанските отношения. С тези думи той
се обърна към първия президент на Ка-
захстан Нурсултан Назарбаев по време на
срещата им в Кремъл в сряда.
Като пример руският държавен глава по-

сочи данни за стокооборота. "Въпреки че
пандемията "открадна" от нас 4-5%, през

първото полугодие на тази година се наб-
людава ръст с около 20 процента", отбе-
ляза Путин. Според него това е добър по-
казател, че руско-казахстанските отноше-
ния не само по това направление ще се
развиват по най-добрия начин.
Руският президент обърна внимание и

върху факта, че редовно се среща и е в
контакт с президента на Казахстан Касим-
Жомарт Токаев. "Този диалог също е необ-
ходим, той дава добри резултати", смята
руският лидер. Той помоли Назарбаев след
завръщането си в Казахстан да предаде
на Токаев най-добри пожелания.

На среща с председателя
на Алтинга (парламента) на
Исландия Стейнгримур Сиг-
фусон председателят на
Държавната дума Вячеслав
Володин предложи да се
формира работна група за
обсъждане на сътрудничес-
твото на двете страни в Ар-
ктика, се съобщава на сай-
та на Думата.
От своя страна Сигфусон

отбеляза, че целта на визи-
тата на делегацията на Ис-
ландия в Москва е обсъж-
дане на сътрудничеството в
Арктика. Политикът добави,
че Исландия се стреми да
развива диалога с Русия в
рамките на Атлантическия
съвет.
Володин наблегна на важ-

ността на обсъждането на
тези въпроси в рамките на
Съвета на Европа. Той бла-
годари на колегата си за ре-
шението да пристигне в Мос-
ква въпреки пандемията.
Последната визита на

председател на парламента
на Исландия в Русия се е

Âîëîäèí ïðåäëîæè íà Èñëàíäèÿ
ðàáîòíà ãðóïà çà Àðêòèêà

състояла преди 13 години.
"Хубаво е, че вашето посе-
щение се състоя, то ще да-
де импулс на нашите отно-
шения и на междупарламен-
тарните връзки. Надявам
се, че тези срещи ще имат
постоянен характер и ние
ще се разбираме по-добре",
отбеляза Володин.

Сигфусон благодари на
руската страна за поканата
да посети Москва, като под-
черта, че Русия и Исландия
трябва да обсъждат инте-
ресуващите ги въпроси. Той
на свой ред покани делега-
ция на Държавната дума да
посети Исландия.

Русия и Исландия ще засилват сътрудничеството си в Арктика
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Поздравляем с юбилеем!

26.06.2021г. отметила свой юбилей,
живущая в г. Лом  член нашего Совета,
носитель знака "Жителю блокадного

Ленинграда",  награжденная
юбилейными медалями

ТАТЬЯНА  НИКОЛАЕВНА  БОГДАНОВА.

Она родилась на четвертый день от на-
чала Великой Отечественной войны. Ее
отец погиб в Белоруссии, на станции Пру-
жаны в самом начале войны, когда не-
мецкие танки точно в этом месте переш-
ли нашу границу. Они остались вчетве-
ром, с мамой, бабушкой и тетей. Татьяна Николаевна вспомина-
ет,что своей жизнью они обязаны железной воле и жизненному
опыту бабушки, которая пережила Гражданскую и Финскую войны и
хорошо знала что такое война...

...В 1942г., вместе с авиационным заводом на барже по Ладож-
скому озеру они были эвакуированы на "большую землю". После
окончания войны вернулись в свою ленинградскую квартиру.
Татьяна Николаевна закончила факультет географии, по специа-

льности география и биология и поступила на работу в отдел кар-
тографии Всесоюзного научно-исследовательского института гид-
ротехнических сооружений. В одной из экспедиций познакомилась
со своим будущим болгарским мужем и в 1969 г. переехала в
Болгарию, где у них родилась дочь. В Ломе работала в гимназии с
изучением русского языка. Преподавала историю, географию и био-
логию. Нескольким выпускам гимназии она организовывала экскур-
сии в Ленинград, рассказывая им о достопримечательностях род-
ного города-героя.
От имени ветеранов ВОВ, живущих в Болгарии сердечно поздрав-

ляю Татьяну Николаевну с юбилеем! Желаю здоровья и радости от
общения с родными и близкими!

С уважением: И.Н.Завьялов, председатель Совета ветеранов

Ольга Гурская

25-26 июня в зале "Марин
Дринов" Болгарской акаде-
мии наук в Софии прошла
двухдневная международная
конференция "Народная
дипломатия как фактор раз-
вития диалога, расширения
международных социально-
экономических отношений,
укрепления безопасности и
стабилизации мира на Зем-
ле". Конференция была пос-
вящена также 80-летию со
дня начала Великой Отечес-
твенной войны.
В качестве соорганизато-

ров мероприятия выступи-
ли с болгарской стороны -
Фонд "Славяне"; Федерация
дружбы с народами России
и СНГ; Общество русистов
в Болгарии; Национальная
ассоциация международных
отношений /НАМО/; Жур-
нал "Международные отно-
шения", а с российской сто-
роны - Федеральное агент-
ство Россотрудничество и
Представительство в Болга-
рии; Российская ассоциация
международного сотрудни-
чества /РАМС/; Институт
Славяноведения, РАН; Ин-
ститут Европы, РАН; НАНО
ВО "Институт мировых ци-
вилизаций"; Ассоциация рос-
сийских дипломатов (АРД);
Журнал "Международная
жизнь" МИД, Российской
Федерации.
В Международном фору-

ме участвовали лично, по ви-
део связи или посредством
видеозаписи видные госу-
дарственные, политические,
научные, культурные и об-

Ðóññêèé êëóá â Äóïíèöå îòïðàçäíîâàë äåíü ðîæäåíèÿ
Председатель клуба "Все вместе" Ольга Петрова

Íàðîäíóþ äèïëîìàòèþ îáñóäèëè
íà êîíôåðåíöèè â Ñîôèè

щественные деятели, акти-
висты, депутаты, дипломаты,
ученые, аналитики и специ-
алисты из Болгарии, России,
Европы и Азии.
Конференцию открыл

председатель Федерации
дружбы с народами России
и СНГ проф. д-р Захари За-
хариев, который сообщил,
что совместно с Россотруд-
ничеством и Российской ас-
социацией международного
сотрудничества был подпи-
сан протокол о координации
совместных усилий по соз-
данию международной сети
неправительственных струк-
тур. Цель - улучшение ко-
ординации между всеми те-
ми структурами гражданс-
кого общества, которых бес-
покоит рост напряженности
в международных делах и
тех, которые считают, что
без вмешательства граж-
данского общества челове-
честву будет очень трудно
повернуть вспять печальный
ход событий после падения
Берлинской стены и разва-
ла СССР и последующее
расширение НАТО на вос-
ток.
С приветственными сло-

вами к участникам и гостям
мероприятия также обрати-
лась Руководитель предста-
вительства Россотрудничес-
тва в Болгарии, директор
Российского культурно-ин-
формационного центра в Со-
фии Ольга Широкова и по
видеосвязи - представите-
ли России, Греции, Китая,
Турции, Беларуссии, Казах-
стана, Палестины и Боснии
и Герцеговины.

На двухдневной конферен-
ции были представлены 84
доклада из разных стран -
очно, заочно, онлайн, по ви-
деосвязи. В рамках конфе-
ренции обсуждались темы:
"Роль гражданских обществ
в развитии международных
социально-экономических
отношений, вклад в утвер-
ждении диалога Европа-
Азия, Балканы и евразий-
ский проект, регионального
сотрудничества: в поисках
ответов на новый кризис и
перспективы современного
мира"; "Место и роль не-
правительственных органи-
заций в развитии культурно-
го диалога в его этнокуль-
турном разнообразии. Ин-
формационное общество и
место СМИ в объективном
отражении взаимоотношений

Президиум конференции: глава представительства Россотрудничества
Ольга Широкова, Посол России Элеонора Митрофанова, профессор
Захари Захариев, Чавдар Минчев, исполнительный директор НАМО
(слева направо)                         Фото: Мария Боровик, Русский дом

С приветственным словом к участникам
и гостям мероприятия обратилась Посол
Российской Федерации в Республике Бол-
гария Элеонора Валентиновна Митро-

фанова:
"Сегодня мы собрались, чтобы обсудить

крайне важную тему - роль обществен-
ной дипломатии, неправительственного
сектора в развитии политического диало-
га между странами и в укреплении безо-
пасности в мире. Я бы еще к этому доба-
вила в укреплении взаимопонимания и до-
верия. Тема крайне сложная и противо-
речивая. Общественная дипломатия се-
годня - это форма ответа на глобальные
вызовы и угрозы, на становление нового
мирового порядка и на ход внутриполити-
ческого развития. …Общественная дип-
ломатия безусловно имеет ряд преиму-
ществ перед официальной. Она менее зат-
ратная, более разнообразна в использу-
емых приемах, методов, содержаний, ме-
нее стереотипна и действует с учетом раз-

между народами: формы и
основные механизмы сози-
дательного общения" и тема
"Взаимная безопасность, бо-
рьба с терроризмом, ксено-
фобией и неофашизмом,
миграция и трансграничное
сотрудничество, укрепление
доверия и стабилизация ми-

ра на земле: вызовы и пер-
спективы".
Посол России в Республи-

ке Болгария Элеонора Мит-
рофанова вручила награду
Министерства иностранных
дел Российской Федерации
профессору Захарию Заха-
рову.

личия в социокультурных условиях и тра-
дициях.
Общественная дипломатия или как мы

еще говорим - народная дипломатия, всег-
да играла важную роль в укреплении ат-
мосферы доверия, достижения согласия
и взаимопонимания. Прямое человечес-
кое общение позволяет лучше узнать друг
друга, развить стереотипы, способство-
вать формированию гармоничных отноше-
ний, на основе которых выстраиваются
впоследствии многоплановые связи в раз-
личных областях.

…Я уверена, что гражданское общество
имеет огромный потенциал влияния на по-
литику, на международные отношения, на
повседневную жизнь людей. Средства, пот-
раченные на публичную общественную дип-
ломатию, являются не затратами /как счи-
тают многие экономисты/, а стратегичес-
кими инвестициями, поэтому расчеты ее
эффективности в краткосрочной перспек-
тиве не состоятельны".

Русский клуб "Все вмес-
те", который входит в сос-
тав Федерации "Союз со-
отечественников" отпраздно-
вал День России и 15-й день
рождения 27 июня. Торжес-
тво открыла Екатерина Гри-
банова, которая представи-
ла наших дорогих гостей -
председателя русского  клу-
ба г. Карлово - Викторию
Манолову, члена бюро КС
Болгарии и председателя
русского клуба г. Благоев-
град - Викторию Богданска,
председателя БАС г.Дупни-
ца и координатора сдруже-
ния "Русофили" - Маргариту
Иванову.

Председатель клуба Оль-
га Петрова поздравила при-
сутствующих с праздником,
напомнив о том, что празд-
ник День России являет со-
бой начало новейшей исто-
рии Российской федерации.
На празднике стихи о Рос-
сии прочитала Елена Тасе-
ва, прозвучали песни о Рос-
сии, о дружбе, о любви в
исполнении прекрасного дуэ-
та "Аленушки", под гитару
спели песни наши Алла и Бе-
ти /все им подпевали/.
Так как для нас это двой-

ной праздник, нам 15 лет,
поэтому поводу активистам
клуба, принимавшим самое

активное участие в жизни и
деятельности клуба были
вручены грамоты и цветы.
Председатель О. Петрова
прочитала поздравления от
Председателя Федерации
Союз соотечественников
Марины Дадикозян и Мэра
города Дупница инж. Мето-
дия Чимева.
Но какай наш праздник

без конкурсов и викторин?
Конечно были и конкурсы,
и викторины: "Моя Родина-
Россия"," Русские посло-
вицы" , "Русская армия" ,
"Самые знаменитые рус-
ские". Победители палучили
подарки, праздник удался!
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Лидия Шереметьева,
координатор Форума
"Болгария-Россия"

Продолжаем тему пенси-
онирования, в связи с бо-
льшим интересом к этому
вопросу, но в несколько дру-
гом ракурсе, затрагивая ас-
пект гендерного неравенст-
ва при пенсионировании.
Как все заинтересован-

ные знают, каждый год  не-
обходимый возраст выхода
на пенсию повышается. В
следующем году он также
увеличивается: для женщин
на 2 месяца до 61 года и 10
месяцев /при наличии 36
лет стажа/, а для мужчин -
на 1 месяц до 64 лет и 5
месяцев /при 39 лет стажа.
Часто выходящие на пенсию
женщины задаются вопро-
сом, почему сроки увеличе-
ния для мужчин и женщин
различные? Связано это с
тем, что в долгосрочной пер-
спективе пенсионная рефор-
ма в Болгарии ставит цель
выравнивания возраста
выхода на пенсию для муж-
чин и женщин. То есть к
2037 году мужчины и жен-
щины будут выходить на пен-
сию в одном возрасте - шес-
тидесяти пяти лет.
В соответствии с общеев-

ропейской тенденцией о ген-
дерном равенстве в октяб-
ре 2020 г в Болгарии была
предложена на обсуждение
и позже принята "Национа-
льная стратегия содействия
равенству между женщина-
ми и мужчинами на 2021-
2030 гг". Она следует за од-
ноименным законом 2016-
2020 гг. и является продол-
жением заложенного в Кон-
ституции Республики Болга-
рия ст. 6.2 принципа равно-
поставленности полов, где
указано, что "все граждане
равны перед законом и ни-
какие ограничения прав и
привилегий, основанных на
половых и других различиях
не допускаются". "Национа-
льная стратегия содействия

Ðóññêèé ÿçûê - íàì åñòü ÷åì ãîðäèòüñÿ!

Æåíùèíàì ðàáîòàòü ïðèäåòñÿ äîëüøå
è âûõîäèòü íà ïåíñèþ ïîçæå

равенству между женщина-
ми и мужчинами на 2021-
2030 гг" направлена на осу-
ществление единой полити-
ки государства в области ра-
венства между полами пос-
редством мер, принима-
емых различными учрежде-
ниями и организациями. Ос-
новные цели Стратегии
сформулированы в пяти на-
правлениях: равенство меж-
ду женщинами и мужчина-
ми на рынке труда и рав-
ная степень экономической
независимости; сокращение

гендерных различий в опла-
те труда и доходах; содейс-
твие равенству между жен-
щинами и мужчинами в про-
цессах принятия решений;
борьба с насилием и защи-
та и поддержка жертв и пре-
одоление гендерных стере-
отипов в различных облас-
тях общественной жизни и
сексизма.
Координирующим и консу-

льтативным органом содей-
ствующим формированию и
проведению государственной
политики в этой области яв-
ляется Национальный совет
по равенству между женщи-
нами и мужчинами при Ми-
нистерском совете. Страте-
гия разрабатывалась на ба-
зе углубленного анализа ста-
тистических данных и с уче-
том "Глобального индекса
гендерного разрыва (Global
Gender Gap Index) - глоба-
льного исследования и со-
провождающего его рейтин-

га стран мира по интеграль-
ному показателю равнопра-
вия полов по версии Всемир-
ного экономического фору-
ма (World Economic Forum).
Согласно которому в 2020
году Болгария занимает 49-
позицию среди 153 стран.
Как видим, одними из ос-

новновополагающих прини-
пов, заложенных в Нацио-
нальной стратерии являют-
ся равенство между женщи-
нами и мужчинами на рынке
труда  и сокращение гендер-
ного разрыва в оплате тру-

да и доходах . С целью
выравнивания доходов меж-
ду женщинами и мужчина-
ми прибегли к повышению
пенсионного возраста для
женщин. Оно ведет к более
длительному пребыванию на
рынке труда и, соответст-
венно, более длительному
участию в страховании .
Ожидаемо это приведет к
увеличению полученной пен-
сии и сокращению разрыва
в ее размере между пола-
ми.
Хотелось бы отметить, что

на фоне общеевропейской
картины разницы в пенсиях
между полами Болгария
выглядит не так уж плохо.
В Болгарии по данным Ев-
ростата до пандемии за 2019
год пенсии женщин отстава-
ли от пенсий мужчин на 23%.
И это при том, что в 2012
году разрыв был 35 процен-
тов. А средний показатель
по Европейскому Союзу - 29

процентов в пользу мужчин.
Самый большой он в Люк-
сембурге, где женщины в
возрасте старше 65 лет по-
лучают на 44% меньше пен-
сию, чем мужчины, на Ма-
льте и в Нидерландии - на
40%, на Кипре - на 39%, в
Австрии - на 37%,  в Герма-
нии - на 36%.
Самый незначительный

разрыв в пенсиях по старос-
ти обоих полов в Эстонии -
всего 2%, за ней следуют
Дания - 7% и Венгрия - 10%.
Разница в пенсиях явля-

ется закономерным следст-
вием  разницы в оплате тру-
да между полами и хотя по
данным Национального ста-
тистического института
(НСИ) разница в оплате тру-
да в Болгарии, как тенден-
ция уменьшается: 2015 г. она
составляла 15,4%, 2016 г. -
14,4%, то в 2018 г. она сос-
тавила 13,5%. При том, что
за этот же год среднеевро-
пейская разница 15,7%.
Поэтому в Стратегии зало-
жены цели "улучшения ба-
ланса между полами в эко-
номической и профессиона-
льной деятельности и содей-
ствию улучшению реализа-
ции женщин в высокоопла-
чиваемых секторах и про-
цессах принятия решений,
прозрачности при оплате
труда и т.д." К слову, воп-
реки более высокому обра-
зовательному уровню рабо-
тющих женщин в Болгарии,
в сравнении с мужчинами,
только 39% из них занима-
ют руководящие должности.
Такая же статистика преве-
дена и в разделе Стратегии
"Стимулирование равенства
между женщинами и мужчи-
нами в процессе принятия
решений". Женщины про-
должают быть представлены
малочисленнее в высших
эшелонах власти, бизнесе и
общественных организациях.
На июль 2020 г. женщины в
политике составляют 35% -
в правительстве и 27% - в
парламенте.

Одной из долгосрочных це-
лей, заложенных в "Национа-
льной стратегии содействия
равенству между женщинами
и мужчинами на 2021-2030 гг".
является выравнивание пен-
сионного возраста для жен-
щин и мужчин, уменьшение
рисков попадания женщин в
группу лиц, проживающих за
чертой бедности в трудоспо-
собном возрасте и после пен-
сионирования. По данным
НСИ за 2018 г. около одной
трети женщин и одной чет-
верти мужчин в возрасте 65
лет и старше в Болгарии жи-
вут за чертой бедности. В
2019 году 36% пенсионеров
в Болгарии жили за чертой
бедности. Это означает, что
располагаемый ими доход
составляет менее 60% от
среднего показателя по стра-
не. В последние годы доля
бедных в Болгарии выросла.
Самый низкий показатель
был в 2014 году и составлял
23,1%. На сегодняшний мо-
мент Болгария занимает пе-
чальное третье место в Ев-
ропейском Союзе по доле
пенсионеров, живущих за
чертой  бедности, свидете-
льствуют данные Евростата.
Хуже нас положение только
в Эстонии - 53,8% и Латвии
- 51%, за нами следуют Лит-
ва, Хорватия и Кипр. Самые
благополучные страны в этой
статистике  Германия и Ир-
ландия с соответственно
17,9% и 18,3% пенсионеров.
Как итог к картине о ген-

дерном неравенстве при пен-
сионировании можно ска-
зать: женщинам прийдется
работать дольше и выходить
на пенсию позже. Но как
свет в конце тонеля, есть
надежда получать достойную
пенсию наравне с мужчина-
ми. Правда ждать придется
до 2040 года…

28 июня 2021 года в Русском центре Столичной
библиотеки в Софии состоялся форум под
председательством ректора Университета

Надежда Иванова

Этими словами началось
наше заключительное заня-
тие с ребятами, которые за-
нимаются в кружке по рус-
скому языку при русском
клубе "Соотечественник"-
Ямбол, чтобы на практике
убедиться в том, о чем ска-
зано в стихотворении заме-
чательной российской поэ-
тессы - Н. Пикулевой:
"Язык наш прекрасный - бо-
гатый и звучный.
То мощный и страстный, то
нежно-певучий.
В нём есть и усмешка, и

меткость, и ласка.
Написаны им и рассказы, и
сказки -
Страницы волшебных чару-
ющих книг!
Люби и храни наш великий
язык!.."
Возраст ребят самый

разный - от 7 лет и старше.
Но их объединяет одно - ог-
ромное желание поскорее
научиться читать, писать и
конечно же разговаривать
на красивом русском язы-
ке. В занимательной форме
мы знакомимся и с совсем
нелегкой грамматикой, но
она доставляет им одно удо-

вольствие.
Я счастлива, что родители

ребят поддерживают их же-
лание к изучению русского
языка и рассказывают об ус-
пехах своим друзьям и зна-
комым. Поэтому на нашем
заключительном занятии-
празднике были и родители,
и бабушки с дедушками.
Ребята конечно же волно-

вались, но все получилось как
нельзя лучше. В их исполне-
нии прозвучали стихи К. Чу-
ковского "Телефон" и "Мой-
додыр", С. Маршака "Мель-
ник, мальчик и осел", В. Бо-
кова "Какая наша Родина",

С. Михалкова "Не спать". Си-
мона Георгиева порадовала
присутствующих чудесным ис-
полнением 3-х музыкальных
произведений. С большим ин-
тересом прошла и шуточная
викторина: вопросы задава-
лись на русском языке, а над
ответами думали вместе- ро-

дители и дети.
Расставаться не хотелось,

но даже у всего хорошего
бывает конец. Здорово, что
впереди каникулы и ребят
ждут новые впечатления! А
в сентябре мы вновь уви-
димся и отправимся в путе-
шествие по стране знаний.

Программа Русского Дома
2, 3, 4 июля. VI Детско-юношеский

фортепианный конкурс "Новые пианисты".
Мраморный зал. 09:00-18:00

5 июля. Художественная выставка
болгарской художницы Нели Узуновой
(5-20.07.2021г.). Галерея Мраморного за-
ла. Открытие - 5 июля в 18.30

8 июля. Спектакль Арт-театра
"Финита Ли комедия?!". Большой зал
19:30 (вход по билетам)

библиотековедения и информационных
технологий (УниБИТ) профессора
И. Петевой, председателя Общей
ассамблеи университета профессора
С. Денчева и руководителя Студенческо-
го научного общества профессора
А. Кумановой. В рамках мероприятия
были представлены электронные
библиотеки университета "Пушкиниана"
и "Чеховиана". Форум был посвящён
памяти историка литературы, литерату-
роведа-компаративиста, текстолога и
библиографа Велчо Велчева - основопо-
ложника специальности "Русская

филология" в Болгарии и первого
заведующего кафедрой русской
классической литературы
Софийского университета (1945 -
1965), одного из основателей
Института литературы Болгарской
академии наук и руководителя
его секции "Русско-болгарские
литературные отношения" (1948-
1965). В мероприятии принял
участие советник посольства
России, представитель Министер-
ства науки и высшего образова-
ния РФ Р. Р. Шестаков.
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Белоруссия приостанавли-
вает свое участие в прог-
рамме Европейского союза
"Восточное партнерство",
сообщает Telegram-канал
Tut.by со ссылкой на Минис-
терство иностранных дел Бе-
лоруссии.
В ведомстве пояснили,

что решение временно
выйти из "Восточного парт-
нерства" связано с введен-
ными ЕС ограничительными
мерами в отношении страны.
МИД Белоруссии пообе-

щал, что продолжит рабо-
тать над другими ответны-
ми мерами, в том числе эко-
номическими.

24 июня ЕС ввел четвертый
пакет экономических санк-
ций против Белоруссии. Под
них попали 166 физических
и 15 юридических лиц. Сог-
ласно принятым мерам, ЕС
ограничивает доступ Бело-
руссии на свои финансовые
рынки, вводит ограничения
на торговлю нефтепродукта-
ми и калийными удобрения-
ми, а также табачными из-

Íàçâàí êàíäèäàò
íà ïîñò ãëàâû
ÌÈÄ Àðìåíèè
Власти Армении ведут ак-

тивные поиски кандидатур
на пост главы МИД и его за-
местителей, сообщает "Sput-
nik Армения" со ссылкой на
местные СМИ.
Газета "Жоговурд" называ-

ет основным претендентом
и.о. вице-премьера Мгера
Григоряна. Как пишет изда-
ние, он обладает доста-
точным опытом, кроме то-
го, его кандидатура устраи-
вает Россию. Григорян от-
казался комментировать ин-
формацию.
В конце мая и.о. минист-

ра иностранных дел Армении
Ара Айвазян подал в отстав-
ку. Сообщалось, что реше-
ние чиновника было вызва-
но тем, что его заранее не
поставили в известность о
документе по делимитации
границы с Азербайджаном.

20 июня в Армении состо-
ялись внеочередные парла-
ментские выборы. Партия
Пашиняна "Гражданский до-
говор" победила, набрав
53,91 процента голосов. Блок
"Армения" бывшего прези-
дента Роберта Кочаряна по-
лучил 21,9 процента. Третье
место занял блок "Честь
имею" третьего президента
Сержа Саргсяна и бывшего
главы Службы нацбезопас-
ности Артура Ванецяна.

Áåëîðóññèÿ âûøëà èç ïðîãðàììû
ÅÑ "Âîñòî÷íîå ïàðòíåðñòâî"

делиями. Также была запре-
щена передача товаров и
технологий военного и двой-
ного назначения и услуг
страхования для властей
республики. К рестрикциям
подключились Великобрита-
ния, США и Канада.
В ноябре 2020 года ми-

нистр иностранных дел Бе-
лоруссии Владимир Макей
пообещал, что республика
понизит уровень участия в
программе "Восточное парт-
нерство" до экспертного. "Мы
видим, что есть попытки по-
литизировать ряд инфраст-
руктурных, межрегиональных
проектов в рамках этой ини-
циативы. Поэтому принято
решение о понижении уров-
ня участия Белоруссии в этой
инициативе до экспертного",
- сообщил Макей.

"Восточное партнерство" -
запущенная в 2009 году прог-
рамма ЕС, направленная на
развитие связей с шестью
бывшими республиками
СССР - Азербайджаном, Ар-
менией, Белоруссией, Грузи-

ей, Молдавией и Украиной.
Программа предполагает
"укрепление политической
ассоциации и экономической
интеграции" между страна-
ми-участницами и ЕС.
Председатель Европейс-

кого совета Шарль Мишель
отреагировал на решение
белорусских властей вре-
менно выйти из программы
ЕС "Восточное партнерство",
сообщает "Интерфакс".

"Белоруссия сделала еще
один шаг назад, приостано-
вив участие в "Восточном
партнерстве", - заявил гла-
ва Евросовета. - Это при-
ведет к дальнейшему росту
напряженности, и это будет
иметь явное негативное воз-
действие на белорусский на-
род за счет лишения его
возможностей, которые да-
ет сотрудничество".
Мишель добавил, что на-

род Белоруссии может рас-
считывать на Евросоюз. "Мы
вступаемся за вас, прояв-
ляя солидарность и оказы-
вая практическую поддерж-

ку", - заверил он.
Председатель Евросовета

подчеркнул, что белорусы
имеют право выбрать пре-
зидента на новых , сво-
бодных и честных выборах.
"Режиму президента Лука-
шенко: ставьте на первое
место будущее Белоруссии",
- заключил Мишель.
Бывший кандидат в пре-

зиденты Светлана Тиханов-
ская назвала это решение
местью и демонстрацией не-
уверенности режима.
Литва сочла решение

Минска о выходе из прог-
раммы Европейского союза
"Восточное партнерство" не
имеющим силы, заявил ми-
нистр иностранных дел
страны Габриэлюс Ландс-
бергис, передает ТАСС.
По его словам, подобные

решения не могут принима-
ться "незаконными руково-
дителями". Глава МИД Литвы
призвал не признавать меж-
дународных обязательств,
изменений суверенитета и
других перемен, которые

осуществляются действую-
щим правительством Бело-
руссии.
Ранее представитель внеш-

неполитической службы Ев-
росоюза Набила Массрали
прокомментировала выход
Белоруссии из программы
"Восточное партнерство". По
ее словам, Европейский со-
юз сожалеет о решении бе-
лорусского президента Алек-
сандра Лукашенко приоста-
новить свое участие в прог-
рамме. Данный шаг являет-
ся "демонстрацией пренеб-
режения к белорусскому на-
роду", подчеркнула Массра-
ли.

Председатель Европейского
совета Шарль Мишель заявил,
что с выходом страны из
программы "Восточное
партнерство" Белоруссия
сделала еще один шаг назад

Мгер Григорян является
основным претендентом на
должность министра
иностранных дел Армении

Лидер партии "Альтерна-
тива для Германии", депутат
бундестага Тино Крупалла
прокомментировал выска-
занную на Украине идею о
компенсациях Киеву из-за
запуска газопровода "Се-
верный поток-2". Об этом он
рассказал РИА Новости.
Парламентарий указал, что

Россия не должна платить
что-либо государству, не вов-
леченному в транзит. "То, что
стране, которая больше не
предоставляет транзит, дол-
жна выплачиваться компен-
сация, я считаю это настоя-
щим безумием", - заявил он.
Крупалла добавил, что

считает это недопустимым с
чисто экономической точки
зрения, и он не может себе
"представить, чтобы Россия
могла бы или должна была
бы выплачивать".
Ранее украинский министр

Â Ãåðìàíèè íàçâàëè áåçóìèåì èäåþ Óêðàèíû î êîìïåíñàöèÿõ
èç-çà "Ñåâåðíîãî ïîòîêà-2"

иностранных дел Дмитрий
Кулеба написал в своем офи-
циальном аккаунте, что Ки-
ев выступает против завер-
шения строительства рос-
сийского газопровода. "Мы
против "Северного потока-
2". Условием его запуска
должна быть деоккупация
наших территорий и энер-
гетическая безопасность Ук-
раины. Справедливая ком-
пенсация за угрозы", - от-
метил Кулеба. После этого
на странице политика в
Twitter многие пользователи
высмеяли требование обме-
нять Крым на газопровод
"Северный поток-2".
Еще одно предложение оз-

вучил украинский политолог,
директор Института анали-
за и менеджмента политики
Руслан Бортник. Он расска-
зал, что Украина сможет за-
работать на газопроводе

"Северный поток-2", если
после запуска газопровода
ей передадут часть акций
компании-оператора. "Мы
понимаем, что "Северный
поток-2" может быть выгод-
ней для вас. Давайте, из-за

того, что мы теряем, это
вопрос политический, сде-
лаем Украину сособственни-
ком, дайте нам пять-семь-
десять процентов, чтобы мы
могли компенсировать свои
убытки", - заявил он.

Президенты Киргизии и
Туркменистана Садыр Жа-
паров и Гурбангулы Берды-
мухамедов в ходе офици-
альных переговоров в Ашха-
баде заявили о совместном
намерении построить не-
обычный оздоровительный
комплекс на территории
Иссык-Кульской области, со-
общает Telegram-канал
"Sputnik Ближнее зарубе-
жье".
В состав оздоровительно-

го комплекса войдут неско-
лько пятизвездочных отелей
и казино. Депутат парла-
мента Киргизии Дастан Бе-
кешев заявил, что будущий
комплекс может стать "кир-
гизским Лас-Вегасом" и зна-
чительно приумножить бю-
джет страны.
Для успешной реализации

проекта он предложил ле-
гализовать марихуану. "Сам

До запуска газопровода "Северный поток-2" остались километры

Êèðãèçèÿ ïîñòðîèò "ñâîé Ëàñ-Âåãàñ" ñ êàçèíî è ìàðèõóàíîé
ния игровой зоны и легали-
зации марихуаны. Он напом-
нил, что уже был печальный
опыт создания казино, а у
каннабиса очень много ми-
нусов. С теми же аргумен-
тами выступил ответст-
венный секретарь Государ-
ственного координационно-
го комитета по контролю
наркотиков Тимур Исаков.
В 2017 году председатель

Национального банка Кирги-
зии Толкунбек Абдыгулов
предложил легализовать в
стране марихуану, чтобы ус-
троить "туристический рай".
С 2012 года в Киргизии

действует закон, запреща-
ющий организацию игорно-
го бизнеса и игровых авто-
матов в стране.

Страницу подготовил
Влади Владков

Садыр Жапаров и Гурбангулы Бердымухамедов нашли время
поговорить и о казино, и марихуане

Бог дал нам эти растения,
почему бы и нет, давайте
декриминализируем. Иност-
ранец прилетит, покурит и
улетит", - заключил Беке-

шев.
Ранее председатель прав-

ления Ассоциации туризма
Киргизии Эрмек Мырзабе-
ков выступил против созда-
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Восемьдесят лет назад, 24
июня 1941 года, при Совете
народных комиссаров СССР
было создано ведомство, ко-
торое в нашем сознании же-
лезно ассоциируется с Вели-
кой Отечественной войной.
Достаточно всего лишь трех
слов, чтобы погрузить чита-
теля или зрителя в тревож-
ную атмосферу тех военных
лет. Вот эти слова: "От Со-
ветского Информбюро…".
Прежде всего в памяти
всплывают кадры кинохрони-
ки: телеграфный столб, на
нем громкоговоритель, к ко-
торому повернуты лица лю-
дей. За кадром - голос Юрия
Левитана, произносящий те
самые слова.
Совинформбюро - родона-

чальник плеяды крупнейших
отечественных информаци-
онных агентств, в разные
годы представлявших Россию
на международной арене. От
Совинформбюро ведут свою
историю крупнейшие между-
народные новостные агентс-
тва - Агентство печати "Но-
вости", РИА Новости и медиа-
группа "Россия сегодня".
События 22 июня 1941 го-

да потребовали колоссальных
усилий для перестройки всей
страны на борьбу с захват-
чиками. Пропагандистская и
разъяснительная работа тре-
бовала активизации, и про-
водить ее надо было не толь-
ко в нашей стране, но и в
странах антифашистской ори-
ентации. В высших эшелонах
власти было принято реше-
ние о создании Советского
информационного бюро, бо-
лее известного всем как Сов-
информбюро (СИБ). Сотруд-
ники этой службы освещали
ход военных действий на
фронтах, готовили и публико-
вали сводки военного коман-
дования, освещали события
внутри страны и за рубежом.
Много приходилось делать и
для проведения контрпропа-
ганды, листовки с обращени-
ем к немецким солдатам го-
товились совместно с
Главным политуправлением
Красной армии. Бюро стало
и главным источником офи-
циальной информации для
других средств массовой ин-
формации. Во главе службы
стал первый секретарь МГК
КПСС Александр Щербаков.
На Информбюро была так-

же возложена обязанность
руководить несколькими ан-
тифашистскими комитетами,
созданными в самом начале
войны: Всеславянским, Ев-
рейским, советских женщин,
молодежи, ученых. В 1942 го-
ду бюро осуществляло связь
с зарубежными средствами
массовой информации.
Началось все 24 июня. В

этот день были напечатаны
сводки за два дня боев. Поз-
днее о событиях на фронте
граждане страны стали уз-
навать ежедневно. Утром ос-

Îò Ñîâåòñêîãî Èíôîðìáþðî…
Правду о войне
защищали голос
Левитана и перо
Эренбурга

вещались события прошед-
шей ночи, а вечером - резу-
льтаты боевых действий за
день. Практически все свод-
ки Информбюро просматри-
вал Сталин.
Напряженная обстановка,

сложившаяся на фронтах к
осени 1941 года, потребова-
ла перевода бюро в город
Куйбышев, где оно работало
до 3 марта 1943 года. Инфор-
мация поступала от Верхов-
ного Главнокомандования, а
также от постоянных коррес-
пондентов центральных и
фронтовых газет, собкоров
радио и ТАСС. Поддержива-
лась прямая связь с партий-
ными органами страны.
В сборнике, вышедшем

после войны, "Сообщения Со-
ветского Информбюро" поме-
щены материалы, опроверга-

ющие выступления руководи-
телей фашистской Германии
и сообщения Германского Ин-
формбюро о ходе боевых дей-
ствий на советско-германс-
ком фронте. Верховное Ко-
мандование вермахта и геб-
бельсовская пропаганда, ста-
раясь поддерживать боевой
дух солдат и шовинистичес-
кий угар населения Германии,
всячески стремились скрыть
подлинные цифры своих по-
терь на Восточном фронте,
фабриковали легенды о "раз-
громе Красной Армии", о
числе захваченных в плен со-
ветских воинов. С помощью
дезинформации противник
пытался воздействовать на
советских солдат, на населе-
ние временно оккупиро-
ванных районов СССР и на
мировое общественное мне-

ние.
Всю гигантскую работу осу-

ществлял авторский коллек-
тив из 80 человек, состояв-
ший из журналистов, писа-
телей, общественных деяте-
лей. В литературную группу
бюро входили самые извест-
ные советские писатели. Бо-
лее трехсот статей написал
Илья Эренбург. Его статьи
всегда горячо обсуждались
как у нас в стране, так и за
рубежом. Корреспондент Ев-
гений Петров (один из авто-
ров "Двенадцати стульев" и
"Золотого теленка") погиб при
выполнении задания в 1942
году.
Кроме сводок Совинформ-

бюро, для слушателей радио
готовились отдельные прог-
раммы, такие как "Письма с
фронта и на фронт", "В пос-
ледний час". Для газет фрон-
товые сводки передавались
с 5 до 6 часов утра, при этом
тексты читались медленно,
чтобы удобно было записы-
вать, а уже потом они появ-
лялись на первых полосах со-
ветских газет. До радиофи-
кации всей страны было еще
далеко, и газета являлась
единственным источником ин-
формации. Сообщения Ин-
формбюро записывали и
размножали, зачитывали в
рабочих коллективах. Не ме-
нее важным источником ин-
формации становились свод-
ки бюро на оккупированных
территориях. Партизаны,
подпольщики записывали
сводки и распространяли их
в виде листовок среди мест-
ного населения.
Сводки бюро выходили до

15 мая 1945 года. В послед-
нем сообщении говорилось,
что "прием пленных немец-
ких солдат на всех фронтах
закончен". К нашему боль-
шому огорчению, магнитную
пленку сводок военных лет
не сохраняли. Осталась то-
лько запись сообщения о за-
вершении Берлинской опе-
рации и овладении столицей
Германии.
В июне 1944 года в Совин-

формбюро произошли изме-
нения. Были реорганизованы
некоторые отделы, в которых
уже работало 215 человек.
Появилась специальная служ-
ба по пропаганде, вещавшая
на зарубежные страны. В
1946 году бюро увеличилось
до 370 человек. И главный
акцент был сосредоточен на
освещении советской полити-
ки за рубежом. В 1961 году
Совинформбюро было за-
крыто, но вместо него поя-
вилось Агентство печати "Но-
вости", а сегодня это - Меж-
дународное информационное
агентство "Россия сегодня".
Рассказ о работе Совин-

формбюро будет неполным,
если не расскажем о дикто-
ре Юрии Левитане. Всена-
родная слава и любовь на-
рода пришли к нему впер-

Левитан начинал читать сводки Совинформбюро словами "Говорит
Москва…"

Громкоговорители - один из символов войны и Совинформбюро

вые же дни работы инфор-
мационного бюро. С 1941 по
1945 годы ему поручали чи-
тать важнейшие сообщения и
приказы Верховного Главно-
командующего Сталина. Его
голос знали и узнавали все
жители СССР. Именно ему
было поручено объявить о по-
беде и взятии Берлина. Юрий
Борисович обладал уни-
кальным по тембру и выра-
зительности голосом. Его с
замиранием слушала вся
страна. Рассказывают, что
когда у Сталина спрашива-
ли, скоро ли победа, он шут-
ливо говорил: "Когда о побе-
де объявит Левитан".
Все, что было связано с

деятельностью Левитана,
проходило под грифом сек-
ретно. Его охраняли как са-
мое эффективное новое ору-
жие. И во многом это было
обоснованно. За ним шла
настоящая охота. Его талант
был высоко оценен и врага-
ми. Гитлер называл его вра-
гом Третьего рейха под но-
мером один, Сталин шел под
номером два. За нашего дик-
тора была назначена круп-
ная денежная награда. По
разным источникам она ва-
рьировала от 100 до 250
тысяч марок. Геббельс, ми-
нистр пропаганды Германии,
желал лично повесить Леви-
тана, а разведслужбы дейс-
твительно разрабатывали
планы его похищения или
ликвидации. Враг прекрас-
но понимал, что голос Леви-
тана - это та надежда, кото-
рая придает силу бойцам на
фронте и работникам в тылу.
Надо было убить голос все-
го народа, сокрушить на-
родный дух.
Сегодня последний наслед-

ник Совинформбюро - Меж-
дународная медиагруппа "Рос-
сия сегодня". Создана она 9
декабря 2013 года на базе
РИА Новости и Государствен-
ной иновещательной компа-
нии "Голос России". Миссией
медиагруппы является опера-
тивное и взвешенное осве-
щение событий в мире, ин-
формирование аудитории о
различных взглядах на клю-
чевые события, включая те,
о которых другие молчат.
Компания прочно заняла

лидирующие позиции как в
России, так и за ее предела-
ми, поступательно расширяя
географию влияния по всему
миру, развивая систему ин-
формационных центров и
предлагая аудитории инфор-
мационный контент в раз-
личных современных форма-
тах более чем на 30 языках
мира. "Россия сегодня" объ-
единяет радиовещание, но-
востные ленты на русском,
английском, испанском, араб-
ском, китайском и фарси, ин-
формационные порталы на
десятках языках, мультиме-
дийные международные
пресс-центры, производство
и распространение фотома-
териалы и инфографики, ин-
формационные продукты в
социальных сетях и производ-
ство контента для мобильных
приложений. Главная цен-
ность медиагруппы - богатые
традиции и уникальные твор-
ческие и профессиональные
ресурсы.

Писатели
Константин
Симонов и
Илья
Эеренбург
слушают
заседание
Нюрнберг-
ского
процесса

Здание, в
котором
работали
сотрудни-
ки
Совинфор-
мбюро во
время
войны в
Москве

В
извест-
ном
здании
на
Зубовс-
ком
бульваре
в Москве
теперь
находит-
ся МИА
"Россия
сегодня"
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"Сцена - это профессия.
Я не люблю внимание в пов-
седневности". Вот так, крат-
ко и лаконично, говорит о
деле всей жизни Дмитрий
Дюжев - актер, чью биог-
рафию приводят в пример
как образец мужества и
упорства в достижении це-
ли. Сейчас артисту, о кото-
ром Марк Захаров сказал,
что он, наверное, пригодит-
ся в театре, уже не нужно
ничего доказывать. Появле-
ние фамилии в титрах филь-
ма - гарантия, что предла-
гаемый проект как минимум
небезынтересен и как мак-
симум полон духовного
смысла и самоанализа.

Детство и юность
Дмитрий Петрович Дюжев

родился в июле 1978-го в
Астрахани, по национальнос-
ти он русский. Его отец,
Петр Дюжев, был актером.
Наверное, Дмитрию было на
роду написано стать артис-
том, ведь он с малых лет
рос за кулисами театра. Па-
па много гастролировал и
часто брал с собой малень-
кого сына, поэтому с жиз-
нью в творчестве Дмитрий
знаком не понаслышке.
Мальчик неплохо учился в

школе и поначалу не мечтал
об актерской карьере. Он хо-
тел стать то милиционером,
то водителем-дальнобойщи-
ком, то моряком-путешест-
венником. Особенно увлека-
тельным в средних и стар-
ших классах для Димы стало
кораблестроение. Подросток
накупил книг по корабле-
строительному делу и даже
решил, что будет поступать
в морское училище. К счас-
тью для миллионов зрителей
и поклонников таланта акте-
ра Дюжева, в последний мо-
мент он изменил мнение.
Отец видел метания сына и
однажды, усадив перед со-
бой, сказал: "Хочешь, чтобы
твоя сказка никогда не за-
канчивалась? Хочешь сам ее
творить? Так профессия ак-
тера как раз и сможет дать
тебе все". Причиной такого
разговора было стремление
помочь наследнику определи-
ться в жизни, а также жела-
ние Дюжева-старшего реали-
зовать собственные мечты о
карьере артиста. Самому
Петру никак и не удалось
прорваться на большую сце-
ну и добиться известности. В
90-е глава семьи ушел в биз-
нес, стал владельцем торго-
вого центра. После разгово-
ра с отцом Дмитрий обратил
пристальное внимание на
профессию артиста. И, как
показало время, не прогадал.
В конце 1990-х - начале

2000-х Дюжеву пришлось пе-
режить тяжелый период в
жизни. От неизлечимой бо-
лезни умерла маленькая сес-
тра Настя. Не перенес тра-
гедии отец, винивший себя в
смерти девочки. Сначала он
начал пить, а потом покон-
чил жизнь самоубийством.
Через год не стало матери.
Единственным родным чело-
веком осталась бабушка, ко-
торая долгое время и была
поддержкой и теплой гаванью
для молодого актера.

Личная жизнь
Дмитрий Дюжев - статный

мужчина, который всегда

Äìèòðèé Äþæåâ: Ìîè ãåðîè - ìîè äåòè

привлекал внимание жен-
щин. В 2003 году он начал
встречаться с солисткой Бо-
льшого театра Анастасией
Меськовой. Роман был ко-
ротким, но бурным. Пара да-
же пробовала пожить вмес-
те, но ничего не вышло.
Сейчас личная жизнь Дю-

жева устроена, артист впол-
не счастлив. С женой он поз-
накомился в молодом возрас-
те на стадионе во время кон-
церта Мадонны. Спутницу ис-
полнитель сразу же заметил
и выделил среди множества
красавиц. Правда, она пона-
чалу не обращала на Дюже-

ва внимания. Татьяна - пок-
лонница Дмитрия как акте-
ра, однако сомневалась в
том, могут ли у них сложить-
ся успешные отношения. Мас-
ла в огонь подливала желтая
пресса, постоянно расска-
зывающая о непростом ха-
рактере артиста, о запоях и
прочих подобных вещах.
После нескольких лет ро-

мантических ухаживаний Та-
тьяна Зайцева и Дмитрий Дю-
жев официально расписались.
Через полгода пара венча-
лась в церкви - на этом нас-
тоял артист. У Татьяны 2
высших образования. Жен-
щина закончила факультет
психологии педагогического
института и получила степень
МВА в Российской академии
народного хозяйства и гос-
службы при президенте РФ.
Потом работала в отделе
маркетинга в нефтяной ком-
пании ТНК-ВР. Повстречав
Дмитрия и выйдя замуж, она
оставила карьеру ради се-
мьи, а когда Иван пошел в
школу, устроилась туда пси-
хологом. Татьяна Дюжева, по
словам актера, - образец в
воспитании детей. "Это мой
храм, которому я готов слу-
жить до конца дней". В од-

ном из интервью Дмитрий
сказал: "Мои герои - мои де-
ти, это люди, которых я ро-
дил в творческом процессе".

Театр
В 1995 году, по окончании

астраханской "Школы ода-
ренных детей", Дмитрий Дю-
жев отвез документы в ГИ-
ТИС и сразу же выбрал ак-
терскую группу режиссерс-
кого факультета. Ему повез-
ло - он был зачислен в мас-
терскую легендарного артис-
та, режиссера и педагога
Марка Захарова. В 1999-м
Дюжев получил диплом и по-
полнил труппу московского
ТЮЗа. Театр сразу же зак-
ружил начинающего актера в
своем пленительном кругово-
роте. Ролей, предложенных
Дмитрию, оказалось много, к
тому же очень интересных.
Исполнитель сыграл в попу-
лярных спектаклях "С ума
сойти", "Бешеные деньги",
"Двенадцатая ночь" и многих
других. Сам артист считает
самой удачной работой роль
священника в постановке "Бо-
рис Годунов". Перечислить
все замечательные работы
Дмитрия за последние годы
сложно - их много. Но выде-

лить самую яркую можно. Это
спектакль Сергея Безрукова
"Нашла коса на камень". На
постановку зрители ходили
как раз "на Дюжева".
В марте 2015 года теат-

ралы имели возможность
увидеть его режиссерскую
работу - спектакль "Скамей-
ка". Премьера состоялась в
Губернском театре столицы.
Главные роли сыграли Ва-
лерия Ланская и Антон Ха-
баров. В 2017 году актер в
эфире передачи "Вечерний
Ургант" рассказал, что го-
товит постановку "Евгений
Онегин". И в 2018-м нако-
нец-то преподнес театралам
оригинальный проект. Дмит-
рий читает со сцены поэму
Александра Пушкина "Евге-
ний Онегин" в музыкальном
обрамлении, составленном
из произведений Сергея
Прокофьева. Их исполняет
симфонический оркестр, а
иногда просто звучит рояль
- все зависит от возможнос-
тей театра или концертного
зала, куда Дюжев приезжа-
ет с гастролями . Музы-
кальный моноспектакль де-
лается "здесь и сейчас",
поэтому каждый показ - это
уникальная постановка.

Фильмы
Дебют Дюжева на кино-

экране состоялся в 2000-м.
В молодости актер появил-
ся в картине Александра
Атанесяна "24 часа". Она
была довольно тепло приня-
та зрителями и критиками.
Затем исполнителю повез-

ло сняться в фильме Робер-
та Земекиса "Изгой". В ки-
ноленте у актера происходит
небольшой диалог с Томом
Хэнксом, вот только узнают
Дюжева там не всегда - уж
больно молод. Россиянина
звали в Голливуд, но дальше
разговоров дело не пошло.
Известным на всю страну

Дюжева сделал культовый
сериал "Бригада", где он ве-
ликолепно сыграл Космоса.
После выхода "Бригады" Дю-
жев проснулся не просто
знаменитым, теперь его зна-
ла в лицо вся страна.
А ведь артист мог и не по-

пасть в сериал. Дмитрий -
человек верующий, прочитав
сценарий фильма, сначала
сильно засомневался, надо
ли вкладывать душу в изоб-
ражение героя, который уби-
вает не задумываясь. Испол-
нитель даже сходил погово-

рить об этом со своим ду-
ховным наставником. Тот по-
советовал принять предло-
жение и сыграть так, чтобы
показать подрастающему по-
колению пагубность пути, по
которому пошел Космос. К
счастью, образ Космоса не
превратил Дюжева в акте-
ра одной роли, как это час-
то происходит после выхода
популярного фильма. Он раз-
ноплановый артист, с легкос-
тью меняющий амплуа.
После удачной совмест-

ной работы в "Бригаде"
Дмитрий Дюжев и Сергей
Безруков, друзья по жизни,
снялись в сериале Первого
канала "Временно недосту-
пен" и семейной комедии
"Каникулы строгого режи-
ма". Необычную роль Дюжев
исполнил в фильме "Бере-
менный" режиссера Сарика
Андреасяна. По сюжету его
герой так хотел ребенка,
что сам забеременел.
Знающие Дюжева люди го-

ворят, что он щепетильно
выбирает главные роли, час-
то отказываясь играть в сит-
комах и некоторых сериа-
лах. Актер убежден, что пос-
ле съемок в таких проектах
на него перестанут обращать

Дмитрий Дюжев

внимание известные режис-
серы. Дмитрий предпочита-
ет работать бок о бок с та-
лантливыми людьми, знаю-
щими толк в кино. Поэтому
в его послужном списке зна-
чатся ленты "Утомленные
солнцем" и "Гамлет", "Ост-
ров" и "Курьер из рая", за-
воевавшие любовь зрите-
лей.
После съемок в фильме

"Остров", в котором актер
сыграл монаха, он пересмот-
рел свое отношение к ре-
лигии. Она стала занимать
важное место в жизни ис-
полнителя.
Кроме актерского талан-

та у Дмитрия есть еще и
всеми признанный талант
певца. В этом поклонники
убедились, услышав его пе-
ние в музыкальном шоу "Две
звезды", где артист стал по-
бедителем, продемонстри-
ровав удивительный голос и
редкой красоты тембр. Пар-
тнершей по проекту стала
Тамара Гвердцители. После
шоу Дюжев начал гастроли-
ровать с Гвердцители. По-
началу даже сомневался, не
избрать ли музыку основной
профессией. Исполнитель
даже записал трек "Мой де-
льтаплан". Однако актерская
составляющая перевесила,
более того, артист отпра-
вился на режиссерские
курсы. На телевидении ак-
тер появился еще не раз. В
шоу "Лучше всех" читал стихи
вместе с юной участницей
из Бурятии. В проекте "Три
аккорда" представлял соб-
ственные интерпретации ро-
мансов, хитов из кинофиль-
мов, пел с Кубанским каза-
чьим хором. Дмитрий засе-
дал в жюри "Ледникового пе-
риода" и оценивал выступ-
ления в передаче "Точь-в-
точь". На канале "Россия 1"
Дюжев вел цикл программ
"Освободители " ,  посвя -
щенный юбилею победы в
ВОВ.
В 2011-м Дмитрий Дюжев,

окончив режиссерские
курсы в мастерской Влади-
мира Хотиненко, дебютиро-
вал в качестве режиссера.
Дипломная работа называ-
лась "Братия". Фильм ока-
зался настолько хорош, что
участвовал в "Кинотавре" в
конкурсе короткометражек,
получил много почетных наг-
рад. Работа Дюжева даже
удостоилась участия в меж-
дународном фестивале во
Франции и Германии. В
2012-м на экраны страны
вышла лента "Мамы". Это
киноальманах из 8 новелл
разных режиссеров, свя-
занных одной темой. Один
из фильмов снят Дмитрием
Дюжевым. Он называется
"Моей любимой". Также ак-
тер появился в детективном
сериале "Одесса -мама "
вместе с Екатериной Гусе-
вой. Годом позже зрители
увидели на экранах военную
драму "Истребители", в ко-
торой Дмитрий получил
главную роль. Сериал рас-
сказывает о военных летчи-
ках времен ВОВ. Еще одна
картина, которая вышла в
2013-м, называется "Иван
сын Амира". В ней, помимо
Дюжева, снялись Каролина
Грушка, Андрей Мерзликин,
Бобур Юлдашев.

Дюжевы дважды стали родителями: летом 2008 года родился первенец Ваня, в 2015-м - второй сын,
названный Димой
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"Все смешалось в доме
Облонских…"  Как не вспом-
нить эти слова великого Тол-
стого, говоря о современном
мире! Версии о причине ви-
русной заразы растут с
каждым днем: от теории кон-
спирации, до кары господ-
ней… Но и эту войну нам на-
до выиграть, а сделать это
можно лишь всем вместе.
Странно, но даже сейчас,
уже находясь в условиях пан-
демии полтора года, еще не
все поняли это условие для
выживания. Заняв страуси-
ную позу, вряд ли можно
дождаться избавления…
Но, друзья, давайте перей-

дем от рассуждений о наших
глобальных проблемах к кон-
кретным примерам как им
противостоять. И тут на ум
приходят имена наших талан-
тливых соотечественников,
среди которых есть люди

Ñ÷àñòëèâîãî ïëàâàíèÿ, "Ëèòåðàòóðíûé Êðûì"!

всех профессий и призваний.
Недавно, в День России, мно-
гие из них были награждены
за заслуги перед Отечеством
- как в Кремле, на самом
высоком уровне, так и в
каждом отдельном городе и
поселке, причем, не только
в России, но и по всему ми-
ру - большому Русскому Ми-

ру. Эти люди, отдавая свой
талант и не щадя своего сер-
дца, приходят на помощь,
спасая жизни - и не только
человеческие, но и всего жи-
вого на земле. Вот он ис-
тинный "рецепт" борьбы и По-
беды.
И, конечно, среди росси-

ян, объединяющих нас, соо-

течественников, есть нема-
ло писателей. Они на деле
доказывают, что Слово - си-
льнейший инструмент объе-
динения и пути к разуму и
сердцу человека.
Уже не один год мы, члены

Союза русскоязычных писа-
телей и журналистов Болга-
рии, авторы нашей газеты и
вы, ее читатели, дружим с
талантливыми крымскими со-
отечественниками. Не перес-
таю восхищаться не просто
потоком, а целой литератур-
ной лавиной, которая идет со
страниц издания "Литера-
турный Крым": это рассказы
о творческой жизни крымчан;
о многочисленных фестивалях
и встречах; презентации ра-
бот известных и новых авто-
ров; знакомство с писателя-
ми других регионов и стран -
всего не перечислить! На по-
лях газеты, основанной в 2001

году,  всегда равноправно и
дружно живут русский, укра-
инский и крымско-татарский
языки. И все это - продол-
жение вековых традиций ку-
льтурной жизни Крыма: дра-
матичная история полуостро-
ва с древних времен до на-
ших дней, героические битвы
и победы, неповторимая кра-
сота природы всегда находи-
ли и находят отражение в
произведениях известных пи-
сателей (Пушкин, Грин, Чехов,
Толстой, Бунин и мн.др.), и
ныне рождают и вдохновля-
ют новые таланты. Весь ре-
дакционный коллектив га-
зеты, под руководством глав-
ного редактора Вячеслава
Килесы (между прочим, чле-
на СРПЖ Болгарии), умело и
достойно ведут свой корабль
в Море Литературы.
Счастливого плавания, до-

рогой "Литературный Крым"!

Наталия Тимофеева (литера-
турный псевдоним Перминова),
Алупка - директор литературно-
краеведческого музея Михаила
Коцюбинского в Симеизе. Замес-
титель руководителя Ялтинского
отделения РОО "Союз писателей
Крыма". Публикуется в газете
"Литературный Крым", альманахе
"Планета друзей", периодических
изданиях.

КАК ПОТЕРЯ ОКАЗАЛАСЬ ЦЕН-

НЫМ ПРИОБРЕТЕНИЕМ
(авторская интерпретация

легенды о Симеизе)
Случилось это в начале 19 века,

когда по Благословенной Тавриде
вместе с сыном Сергеем и племян-
ником Иваном путешествовал из-
вестный в России человек - ни мно-
го ни мало - владелец фабрик и за-
водов, представитель "хрустальной
знати", Иван Акимович Мальцов. Де-
тям он мечтал показать "Русскую Ри-
вьеру", а сам наверняка, как пред-
приниматель, планировал изучить
экономические возможности полу-
острова. Говорят, что в этой заме-
чательной компании пребывал ещё
видный дипломат и талантливый пи-
сатель Александр Сергеевич Грибо-
едов. Путеводители по Крыму уже
нашли себе применение, один из яр-
чайших - И.М. Муравьёва-Апостола;
давайте предположим, что наши пи-
лигримы его не только подержали в
руках, но и как следует изучили. По-
добно большинству русских "первоп-
роходцев", а путешественники по Тав-
риде начала девятнадцатого столе-
тия таковыми и были, они спусти-
лись на Южный берег через древ-
нейший перевал Шайтан Мердвень

(Чёртова лестница) и двигались да-
лее не спеша по узкой прибрежной
дороге, пока на пути не возникло на
первый взгляд непреодолимое пре-
пятствие из нагромождения скал.
Древняя тропа петляла меж валу-
нов, словно мистическая синусоида,
периодически приближаясь к нави-
сающей скале, что, казалось, вот-
вот рухнет и задавит путешествен-
ников. Иван Акимович прикрыл со-
бой детей, пока маленькая татарс-
кая лошадка буквально "ползла" над
пропастью, в то время как камни
ускользали из-под её ног и шустрым
горохом катились вниз, к морю. Ког-
да удалось преодолеть этот "ка-
менный мешок", возникло неописуе-
мое чувство радости - ведь впереди
Рай земной. Скалы отступили от до-
роги, одна как-то особенно "зашла"
в море и напоминала молодую жен-
щину со сложен-ными у груди рука-
ми и запрокинутой вверх головой.

- Какая красавица! - воскликнул
Грибоедов.
Неподалёку в камнях сидел

старый татарин, застыв с трубкой
в руке и, слегка прикрыв глаза,
рассматривал путников.

- Здравствуйте, уважаемый гос-
подин, Вы мне не скажете, как на-
зывается это сказочное поселение?
- спросил Иван Акимович, щурясь
от яркого солнца.
Татарин не спешил отвечать. Он

продолжал курить свою трубку, фи-
лософски выпуская прозрачно-си-
зые колечки дыма вверх. Но друзья
настойчиво повторили вопрос. И тог-
да задумавшийся местный абориген,
поняв, наконец, что от него хотят эти
странно одетые незнакомцы, ответил
с восточным акцентом: "Симеиз, до-
рогой". Александр Грибоедов успел

рассмотреть татарина, в нём было
что-то от итальянца, но лёгкая ту-
рецкая примесь внесла свою лепту,
делая лицо ещё более южным и, в
некоторой степени, породистым.

- Папа, а мы будем купаться? Во-
да же тёплая! - закричал малень-
кий Серёжа.

- Дядя Иван, Александр Сергее-
вич, давайте окунёмся, - вторил ему
Ваня.

- Ладно, друзья, купаемся, толь-
ко будьте осторожны - берег ди-
кий, дно незнакомое, - предупре-
дил всех Иван Мальцов.
Но его уж никто не слышал, одни

лишь брызги фейерверком взмыва-
ли над бухтой. Украдкой бросив вос-
торженный взгляд на девушку-ска-
лу, Иван Акимович с наслаждением
погрузился в воду, и, окунув слегка
запотевшую голову, обомлел: под ним
существовал целый микромир. Ве-
реница шустрых рыбёшек вертелась
прямо перед глазами, чуть ниже, по
гладкому камню прополз огромный
крабище, а вокруг этого царства
росли прекрасные деревья-водорос-
ли. Вдруг кто-то дёрнул его за руку.

- Дружище, Иван Акимович, нам
ещё долгий путь предстоит.
Это беспокоился Александр Гри-

боедов. Дети уже грелись на берегу
и угощались вкусными лепёшками с
мясом, которые подала гостям ху-
денькая приветливая татарочка, же-
на созерцательного обитателя дерев-
ни Симеиз. Женщина "завещала" под-
нос с чаем и кофе берегу, и, накрыв
голову светлым покрывалом, легко,
словно стройная лань, стала подни-
маться вверх, в деревню. Её супруг,
присоединившись к путникам, уже
пил из тёмной, глиняной чашечки ко-
фе. Светило расплывалось в улыб-

ке при виде такой милой днёвки рус-
ских вельмож-туристов и, казалось,
ничто не предвещало беды... Но тут
внезапно раздался крик: "Обруча-
льное кольцо! Я потерял его! О, мо-
ре, ты забрало талисман моей люб-
ви!". Отчаявшийся Иван Акимович,
воздев руки, беззвучно плакал, вспо-
миная свою любимую супругу. Фа-
мильное кольцо действительно пог-
лотила морская пучина. Все, сидя-
щие на берегу, тотчас же бросились
на поиски сокровища, ведь Мальцов
не снимал кольцо годами, будучи
верным в своей любви жене. К то-
му же терять кольцо на чужбине не-
гоже путешественникам - это пло-
хая примета и, видимо, Иван Акимо-
вич, поверив в неё, был удручён по-
терею. Пилигримы не замедлили за-
держаться в деревушке на несколь-
ко дней, а местные жители - татары
и греки - вызвались во чтобы то ни
стало найти пропажу...
Наконец настало намеченное для

отъезда время, а кольцо не было
найдено и, можно было только до-
гадываться, какое потрясение ис-
пытал хозяин украшения, навеки
ушедшего в водяную бездну. Пого-
варивают, что спас ситуацию Гри-
боедов, предложивший приобрести
"злополучную" (а может и счастли-
вую) бухту, а с ней - часть берега, и
как-то вдруг кольцо остаётся у его
обладателя... Идея эта стала дов-
леть над сознанием Ивана Акимови-
ча, приведя его в восторг, и ситуа-
ция уже больше не вызывала ника-
ких вопросов. Через три года (ве-
рите ли Вы тому или нет, уже не-
важно) первый участок земли вок-
руг той самой загадочной "поглоти-
тельницы кольца" был приобретён
Иваном Акимовичем Мальцовым.

Елена Семагина, г. Саки - Член
РОО "Союз писателей Крыма", ли-
то "Сакские родники". Участница
и лауреат многих литературных
конкурсов и фестивалей, облада-
тель литературной премии им.
Александра Куприна в номинации
"За лучшую поэму или стихотво-
рение" (2017 г.), победитель VI Рес-
публиканского молодёжного лите-
ратурного фестиваля "Прошу сло-
ва" в номинации "Триумф корот-
кого сюжета" (2018 г.), обладатель
специального приза II Междуна-
родного конкурса-фестиваля ху-
дожников, писателей, журналис-
тов "Образ Крыма" в номинации
"Стихотворение о Крыме" (2018 г.).

ЯЛТА
Лето. Морской курорт.
Жар прожигает воздух.
Маслом пропитанный порт,
Тлеют фонарные звёзды.

Длинные пальцы пальм,
Скулы скалы над морем

Как золотая медаль,
Солнце в закатном уборе.

Пляжных осколков лоск
За рубежом бордюра.
У придорожья вразброс
Белых строений скульптуры.

Набережной паркет,
Хриплость кабацких песен,
Древнего зверя хребет
Под покрывалом небесным.

Вечер плывёт, спеша
Слиться с весёлым гвалтом.
Всё, что желает душа -
Лето. Движение. Ялта.

***
Если бы могли летать дельфины,
То они, конечно бы, помчали
Посмотреть Канары и Мальдивы,
Отыскать местечко без печали,

Взмыв над берегами, как ракеты,
Окунувшись в облачные взвеси,
Искупались в воздухе нагретом,
По-дельфиньи выводили б песни.

Им, конечно, прямо из-под солнца
Вся планета стала обозрима -
Увидали б в радужном оконце
Башмачок покинутого Крыма.

Сразу бы дельфинам расхотелось
Улетать в неведомые дали -
Позабыв небесную алелость,
Они б в море Чёрное упали.

В прочих безграничных океанах
И своих дельфинов резвых стаях
Уж они бы в чужеземных странах
Далеко, конечно бы, летали.

Если вдруг замыслят самовольно
К горизонтам солнечным податься,
То, увидев крымское раздолье,
Захотят немедленно остаться.

Видимо, поэтому природа
Не дала в распоряженье крыльев,
Ведь иначе в зарубежных водах
Не осталось больше бы дельфинов.

***
А мы просто живём. Наплевав на
истерику,

На потоки сплошные вранья с пос-
тороннего берега,
Говорим на своём и болеем всегда
за своих,
Не страшась ни наветов, ни завис-
ти взглядов косых,
С паспортами орлиными, с горды-
ми триколорами,
Со святыми церквями, мечетями,
даже костёлами.
С настроением праздничным, с
крымской румяной весной,
Неподдельным восторгом, что всё
же вернулись домой.

Мы всего лишь живём с хлебосоль-
ностью и радушием,
Без оглядки на мир, без предате-
лей да без оружия,
С миллионами братьев за синью
таврических вод
Мы единый, и значит всесильный
российский народ!
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Воскресенье, 4 июля

06.00 Телеканал "Доброе утро. Суббота" 09.45 "Слово пасты-
ря" (0+) 10.00 Новости (с субтитрами) 10.15 "На дачу!" с На-
ташей Барбье (6+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00 Новости
(с субтитрами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 "Принцесса
и дракон". Анимационный фильм (6+) 15.15 "Остров Крым"
(6+) 17.50 "Сегодня вечером" (16+) 21.00 "Время" 21.20 "Клуб
Веселых и Находчивых". Высшая лига (16+) 23.20 Павел При-
лучный, Егор Корешков, Ольга Медынич, Денис Шведов, Ар-
тур Смольянинов в фильме "Жизнь впереди" (16+) 00.50 Ека-
терина Тарасова, Александр Ратников, Юрий Батурин в филь-
ме "Опасный круиз" (16+) 02.30 Владимир Меньшов, Евгений
Стычкин, Агния Кузнецова, Евгений Цыганов в фильме "Диа-
логи" (16+) 04.05 "Модный приговор" (6+)

05.00 Новости 05.05 "Большое небо". Многосерийный фильм
(12+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25 Те-
леканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+) 11.00
"Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с субтитрами) 12.15
"Время покажет" (16+) 15.00 Новости (с субтитрами) 15.15
"Давай поженимся!" (16+) 16.00 "Мужское / Женское" (16+)
18.00 Вечерние новости (с субтитрами) 18.40 "Человек и за-
кон" с Алексеем Пимановым (16+) 19.45 "Поле чудес" (16+)
21.00 "Время" 21.30 Премьера. "Dance Революция" (12+) 23.10
"Вечерний Ургант" (16+) 00.00 Сергей Светлаков, Иван Ур-
гант, Павел Деревянко, Юрий Стоянов в фильме "Скорый
"Москва-Россия" (12+) 01.35 Александр Песков, Владимир
Гостюхин в фильме "Америкэн бой" (16+) 03.30 Виктор Доб-
ронравов, Андрей Андреев, Дарья Урсуляк в фильме "Солда-
тик" (12+) 04.55 "Модный приговор" (6+)

05.25 Юлия Пересильд в многосерийном фильме "Петербург.
Любовь. До востребования" (12+) 06.00 Новости 06.10 "Петер-
бург. Любовь. До востребования" (12+) 07.20 "Играй, гармонь
любимая!" (12+) 07.55 "Часовой" (12+) 08.25 "Здоровье" (16+)
09.25 "Непутёвые заметки" с Дм. Крыловым (12+) 10.00 Новос-
ти 10.15 Жанна Бадоева в проекте-путешествии "Жизнь дру-
гих" (12+) 11.10 "Видели видео?" (6+) 12.00 Новости (с субтит-
рами) 12.15 "Видели видео?" (6+) 13.50 "Николай Рыбников.
Парень с Заречной улицы" (12+) 14.45 Фильм "Весна на Зареч-
ной улице" (12+) 16.35 Александра Пахмутова. "Светит незна-
комая звезда" (12+) 19.10 "Три аккорда". Новый сезон (16+)
21.00 "Время" 22.00 Премьера. Комедия "Трезвый водитель"
(16+) 01.25 Фильм "Орлеан" (18+) 03.15 "Модный приговор"
(6+) 04.05 "Давай поженимся!" (16+) 04.50 "Мужское / Женс-
кое" (16+)

1 КАНАЛ

Суббота, 3 июля

Воскресенье, 4 июля

06.00 Утро России 10.00 О самом глав-
ном 11.00 Вести 11.30 Судьба человека
12.40 60 минут 14.00 Вести 14.30 Вести.
Местное время 14.55 Своя чужая.
Смертельные файлы 15.50 Своя чужая.
Уроки танго 16.45 Новости культуры
17.00 Вести 17.15 Прямой эфир 18.40
60 минут 20.00 Вести в 20:00 20.45 Вес-
ти. Местное время 21.00 Тому, что было
- не бывать 22.40 Театр Валентины То-
карской. История одной удивительной
судьбы 00.55 Прощание с Петербур-
гом 02.30 Вечная сказка 04.10 Везучая

06.00 Утро России. Суббота 09.00 Вес-
ти. Местное время 09.15 Местное
время. Суббота 09.35 Диалоги о жи-
вотных 10.15 По секрету всему свету
10.35 Формула еды. Екатеринбург.
Кабачки 11.00 Вести 11.30 Пятеро на
одного 12.10 Сто к одному 12.55
Юмор! Юмор!! Юмор!!! 13.50 Доктор
Мясников 14.45 Вместо нее 18.05
Привет, Андрей! 20.00 Вести в суб-
боту 21.00 Без тебя 00.30 Романтика
романса 01.25 Другая семья 04.25
Подруги

06.10 Тому, что было - не бывать 07.50
Кузнечик 09.20 Местное время. Воск-
ресенье 09.55 Пешком… Москва. Ти-
мирязевская академия 10.15 Устами
младенца 10.55 Когда все дома 11.40
Сто к одному 12.25 Большая передел-
ка 13.20 Парад юмора 14.45 Вместо
нее 18.05 Соседка 20.00 Вести недели
22.00 Москва. Кремль. Путин 22.40 Вос-
кресный вечер с Владимиром Соло-
вьевым 01.30 Осколки хрустальной ту-
фельки 03.05 Кузнечик 04.35 Когда все
дома

Суббота, 3 июля

Понедельник, 5 июля

Вторник, 6 июля

Среда, 7 июля

Четверг, 8 июля

Понедельник, 5 июля

Вторник, 6 июля

Среда, 7 июля

Четверг, 8 июля

06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Новости 09.25
Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здорово!" (16+)
11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Новости (с суб-
титрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00 Новос-
ти (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.10 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Вечерние
новости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+)
19.45 "Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Пре-
мьера. "Большое небо". Многосерийный фильм (12+)
23.25 "Вечерний Ургант" (16+) 00.50 "Наедине со все-
ми" (16+) 01.35 "Время покажет" (16+) 04.05 "Боль-
шое небо". Многосерийный фильм (12+)

05.00 Новости 05.05 "Большое небо". Многосерийный
фильм (12+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Но-
вости 09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здо-
рово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.10 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Большое небо". Многосерийный фильм (12+) 23.25 "Ве-
черний Ургант" (16+) 00.50 "Наедине со всеми" (16+)
01.35 "Время покажет" (16+) 04.05 "Большое небо". Мно-
госерийный фильм (12+)

05.00 Новости 05.05 "Большое небо". Многосерийный
фильм (12+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Но-
вости 09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здо-
рово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.10 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.45 Премьера.
"Большое небо". Многосерийный фильм (12+) 22.45 "Ве-
черний Ургант" (16+) 23.25 "Наталья Варлей. "Свадьбы
не будет!" (12+) 00.20 "Наедине со всеми" (16+) 01.10
"Время покажет" (16+) 03.30 "Мужское / Женское" (16+)

05.00 Новости 05.05 "Большое небо". Многосерийный
фильм (12+) 06.00 Телеканал "Доброе утро" 09.00 Но-
вости 09.25 Телеканал "Доброе утро" 10.05 "Жить здо-
рово!" (16+) 11.00 "Модный приговор" (6+) 12.00 Но-
вости (с субтитрами) 12.15 "Время покажет" (16+) 15.00
Новости (с субтитрами) 15.15 "Давай поженимся!" (16+)
16.10 "Мужское / Женское" (16+) 18.00 Вечерние но-
вости (с субтитрами) 18.40 "На самом деле" (16+) 19.45
"Пусть говорят" (16+) 21.00 "Время" 21.30 Премьера.
"Большое небо". Многосерийный фильм (12+) 22.30 "Ве-
черний Ургант" (16+) 23.50 "Тамара Москвина. На вес
золота" (12+) 00.40 "Наедине со всеми" (16+) 01.30
"Время покажет" (16+) 03.45 "Мужское / Женское" (16+)

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Косатка. Фильм 3 15.50 Косатка.
Фильм 4 16.45 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 Вести 21.45 За счастьем. Серия 3 22.45
За счастьем. Серия 4 23.40 Вечер с Влади-
миром Соловьевым 01.50 Вести-Санкт-Пе-
тербург 02.05 Кино о кино. "Летят журав-
ли". Журавлики-кораблики летят под небе-
сами 02.45 Новости культуры 03.05 Тайны
следствия-6. Защита свидетеля 04.30 Судь-
ба человека

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40
60 минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное
время 14.55 Косатка. Фильм 5 15.50 Ко-
сатка. Фильм 6 16.45 Новости культуры
17.00 Вести 17.15 Прямой эфир 18.40 60
минут 20.00 Вести в 20:00 21.05 Вести. Мес-
тное время 21.20 За счастьем. Серия 5
21.20 За счастьем. Серия 6 23.15 Вечер с
Владимиром Соловьевым 01.50 Вести-
Санкт-Петербург 02.05 Тоска по понима-
нию. Братья Стругацкие 02.50 Новости ку-
льтуры 03.10 Тайны следствия-6. Срок дав-
ности 04.45 Судьба человека

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Косатка. Фильм 7 15.50 Косатка.
Фильм 8 16.45 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 За счастьем. Серия 7 22.20 За счас-
тьем. Серия 8 23.15 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.50 Вести-Санкт-Петербург
02.05 Абсолютный слух 02.45 Новости куль-
туры 03.05 Тайны следствия-6. Вызов 04.35
Судьба человека

Пятница, 2 июляRTR Пятница, 2 июля

Воскресенье, 4 июля

05.25 "Забытый Парад" 06.05 Владимир Фекленко, Светлана
Брюханова, Алексей Моисеев, Александр Воеводин В Детек-
тивном Сериале "Мухтар. Новый След". "Идеальная Пара", "Всё
Или Ничего" 08.00 "Сегодня" 08.20 "Их Нравы" 08.55 "Поедем,
Поедим!" 09.35 "Готовим С Алексеем Зиминым" 10.00 "Сегод-
ня" 10.20 "Чп. Расследование" 11.00 "Главная Дорога" 11.35
"Живая Еда С Сергеем Малозёмовым" 12.30 "Квартирный Воп-
рос" 13.35 "Физруки. Будущее За Настоящим" 14.15 "Своя Иг-
ра" 16.00 "Сегодня" 16.20 "Следствие Вели..." 18.05 "По Следу
Монстра" 19.00 "Центральное Телевидение" С Вадимом Так-
менёвым 20.00 "Ты Не Поверишь!" 21.10 "Секрет На Миллион"
23.10 Никита Панфилов В Детективном Сериале "Пёс". "Охота
На Охотников", "Монте-Кристо" 01.30 "Квартирник Нтв У Мар-
гулиса". Леонид Агутин 03.00 "Мы И Наука. Наука И Мы" 04.00
Сериал "Паутина - 3". "Кукушкины Дети" 3-4-Я Ч.

05.30 "Багдад - Твоя Могила!" 06.05 "У Нас Выигрывают!". Лоте-
рейное Шоу 08.00 "Сегодня" 08.25 "Я Худею" 09.30 "Едим До-
ма" 10.00 "Сегодня" 10.20 "Медицинские Тайны" 10.35 "Первая
Передача" 11.05 "Чудо Техники" 12.00 "Дачный Ответ" 13.05
"Нашпотребнадзор" 14.05 "Детская Новая Волна - 2021". Часть
1-Я. 16.00 "Сегодня" 16.25 "Следствие Вели..." 19.00 "Итоги Не-
дели" С Ирадой Зейналовой 20.10 Премьера. Илья Шакунов,
Виктория Маслова, Даниил Спиваковский В Фильме "Фрон-
товая Любовь". 1-Я С., 2-Я С., 3-Я С., 4-Я С. (Заключительная)
00.20 Владимир Епифанцев, Карина Разумовская, Павел Де-
лонг, Игорь Сигов В Остросюжетном Фильме "Чёрный Пёс" 1-
Я С., 2-Я С., 3-Я С., 4-Я С. (Заключительная) 04.05 Олег Хари-
тонов, Олег Филипчик, Юрий Брешин В Детективном Сериа-
ле "Паутина - 3". "Паук" 1-2-Я Ч.

НТВ-МИР

Суббота, 3 июля

Понедельник, 5 июля

Среда, 7 июля

Четверг, 8 июля

05.40 "Поедем, Поедим!" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25
"Чрезвычайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал
"Ментовские Войны - 11". "Власть И Закон" (Начало) 10.00
"Сегодня" 10.25 Сериал. "Ментовские Войны - 11". (Продолже-
ние) "Власть И Закон" (Заключительная) 13.00 "Сегодня" 13.30
Сериал "Красная Зона" 41-43-Я С. 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрез-
вычайное Происшествие" 17.00 Сериал "Морские Дьяволы.
Судьбы". "Выживший" 1-2-Я Ч. 19.00 "Сегодня" 19.45 Премьера.
Сериал "Мастер" 1-2-Я С. 22.00 Сериал "Легенда Феррари" 1-
2-Я С. 00.00 "Сегодня" 00.15 Сериал "Ппс - 2". "Частник", "Но-
восёл" 02.10 Олег Харитонов, Олег Филипчик, Юрий Брешин
В Детективном Сериале "Паутина - 3". "Паук" 3-4-Я Ч. (Заклю-
чит.) 04.05 Андрей Панин, Михаил Пореченков, Мария Зво-
нарёва, Александр Гришин В Остросюжетном Фильме "Трио"

05.50 "Спасатели" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь".
"Кроссовки", "Бампер" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал.
"Глухарь". (Продолжение) "Бампер", "Кража Века", "Три Товари-
ща" 13.00 "Сегодня" 13.30 Премьера. Сериал "Красная Зона"
44-46-Я С. 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрезвычайное Происшествие"
17.00 Сериал "Морские Дьяволы. Судьбы". "Территория Врага"
1- 2-Я Ч. 19.00 "Сегодня" 19.45 Премьера. Сериал "Мастер" 3-4-
Я С. 22.10 Ольга Погодина, Павел Делонг, Константин Крюков,
Сергей Горобченко В Детективном Сериале "Легенда Ферра-
ри" 3-4-Я С. 00.10 "Сегодня" 00.20 Николай Чиндяйкин, Сергей
Горобченко, Андрей Кузнецов, Игорь Вуколов В Остросюжет-
ном Сериале "Ппс - 2". "Нападение", "Разбойник" 02.15 Олег
Харитонов, Олег Филипчик, Юрий Брешин В Детективном Се-
риале "Паутина - 4". "Братья По Крови" 1-4-Я Ч.

05.40 "Спасатели" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь".
"Бить Или Не Бить?", "Дела Семейные" (Начало) 10.00 "Сегод-
ня" 10.25 Сериал. "Глухарь". "Дела Семейные" (Продолжение),
"Попутчица", "Страх" 13.00 "Сегодня" 13.30 Премьера. Сериал
"Красная Зона" 47-49-Я С. 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрезвычай-
ное Происшествие" 17.00 Сериал "Морские Дьяволы. Судьбы".
"Окончательное Решение" 1-2-Я Ч. 19.00 "Сегодня" 19.45 Пре-
мьера. Сериал "Мастер" 5-6-Я С. 21.55 Ольга Погодина, Павел
Делонг, Константин Крюков, Сергей Горобченко В Детектив-
ном Сериале "Легенда Феррари" 5-6-Я С. 23.55 "Сегодня" 00.05
Сериал "Ппс-2". "Эвакуация", "Белая Смерть" (Заключит.) 02.00
Олег Харитонов, Олег Филипчик, Юрий Брешин В Детектив-
ном Сериале "Паутина - 4". "Роман С Убийцей" 1-4-Я Ч.

05.30 "Эксклюзив" 06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвы-
чайное Происшествие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Глухарь".
"Москва", "Бородино" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал.
"Глухарь". "Бородино" (Продолжение), "Отцы И Дети", "Запах
Лжи" 13.00 "Сегодня" 13.30 Премьера. Сериал "Красная Зона"
50-52-Я С. 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 17.00 Сериал "Морские Дьяволы. Судьбы". "Отпуск У Мо-
ря" 1-Я Ч., 2-Я Ч. (Заключительная) 19.00 "Сегодня" 19.45 Пре-
мьера. Сериал "Мастер" 7-Я С., 8-Я С. (Заключит.) 22.10 Се-
риал "Легенда Феррари" 7-8-Я С. 00.15 "Сегодня" 00.25 Сери-
ал "Проснёмся Вместе?". "Авария", "Муки Совести" 02.25 Олег
Харитонов, Олег Филипчик, Юрий Брешин В Детективном Се-
риале "Паутина - 4". "Маска Короля" 1-4-Я С.

Вторник, 6 июля

06.00 "Утро. Самое Лучшее" 07.25 "Чрезвычайное Происшест-
вие" 08.00 "Сегодня" 08.25 Сериал "Ментовские Войны - 11".
"Неприкасаемые" (Начало) 10.00 "Сегодня" 10.25 Сериал. "Мен-
товские Войны - 11". "Неприкасаемые" (Продолжение) 13.00
"Сегодня" 13.25 "Чрезвычайное Происшествие" 14.00 "Место
Встречи" 16.00 "Сегодня" 16.30 "Чрезвычайное Происшествие"
17.05 "Жди Меня" 18.00 Эдуард Флёров, Илья Древнов, Антон
Егоров, Юлия Тельпухова В Остросюжетном Фильме "По Следу
Зверя" 4-Я С. (Заключительная) 19.00 "Сегодня" 19.45 Детек-
тив "Практикант" 1-Я С., 2-Я С., 3-Я С., 4-Я С. 00.05 Сериал
"Ппс-2". "Грабители", "Покушение" 02.00 Павел Трубинер, Ва-
лерия Шкирандо, Мария Кузнецова, Татьяна Полонская В Ко-
медии "Вызов" 03.55 Олег Харитонов, Олег Филипчик, Юрий
Брешин В Детективном Сериале "Паутина - 3". "Кукушкины
Дети" 1-2-Я Ч.

06.00 Утро России 10.00 О самом главном
11.00 Вести 11.35 Судьба человека 12.40 60
минут 14.00 Вести 14.30 Вести. Местное вре-
мя 14.55 Косатка. Фильм 1 15.50 Косатка.
Фильм 2 16.45 Новости культуры 17.00 Вес-
ти 17.15 Прямой эфир 18.40 60 минут 20.00
Вести в 20:00 21.05 Вести. Местное время
21.20 За счастьем. Серия 1 22.20 За счас-
тьем. Серия 2 23.15 Вечер с Владимиром
Соловьевым 01.50 Вести-Санкт-Петербург
02.05 Энигма. Барри Коски. Часть 2-я 02.45
Новости культуры 03.05 Тайны следствия-6.
Звуки музыки 04.30 Судьба человека
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Все более настойчиво
звучащие со стороны
представителей Конс-

тантинопольского Патриарха-
та заявления о резком "сбли-
жении" Православной Церк-
ви и Католической Церкви,
о возможности их скорого
воссоединения заставляет
обратить особое внимание на
содержание православно-ка-
толического диалога в пос-
ледние десятилетия и на воп-
росы, которые разделяют
православных и католиков.
Коснувшись этой темы в

эфире программы "Церковь
и мир", председатель Отде-
ла внешних церковных свя-
зей Московского Патриарха-
та митрополит Волоколамс-
кий Иларион среди вопросов
догматического характера
упомянул, в частности, воп-
рос об исхождении Святого
Духа, о почитании Пресвя-

Давление на православие,
оказываемое сегодня как в
бывших советских республи-
ках, так и странах Балканс-
кого полуострова, имеет схо-
жий сценарий и направлено
на раскол общества, об этом
сказал председатель Коми-
тета Госдумы по развитию
гражданского общества, гла-
ва Межпарламентской ас-
самблеи православия (МАП)
Сергей Гаврилов.
Таким образом глава про-

фильного Комитета Госдумы
прокомментировал выска-
занные Президентом Бела-
руси Александром Лукашен-
ко опасения по поводу на-
рушения конфессионального

Специалисты воссоздадут
по сохранившимся описани-
ям более 20 икон для ал-
тарной преграды придела
Сергия Радонежского в ста-
рейшем из сохранившихся
на Куликовом поле в Тульс-
кой области храма Рождес-
тва Пресвятой Богородицы.
Работы будут выполнены в
течение полугода при нали-
чии средств, сбор народных
пожертвований объявлен,
рассказали ТАСС в пресс-
службе музея-заповедника
"Куликово поле".

"Всего необходимо вос-
становить 24 иконы. Цар-
ские врата XVI века для
предела Сергия Радонежс-
кого уже восстановили и
смонтировали, а вот иконы
для алтарной преграды не
сохранились. Есть описание

Ïîïûòêà Êîíñòàíòèíîïîëÿ ââåñòè ïàïñêóþ
âëàñòü ïðèâåëà ê ðàñêîëó

Митрополит Волоколамский Иларион

той Богородицы, "Которая
почитается в обеих традици-
ях, но по-разному", передал
сайт "Патриархия.ru".
Как отметил владыка ,

главным разделяющим воп-
росом остается вопрос о
власти Папы в Церкви: "Мы
не можем принять такую мо-
дель церковного устройства,
где будет один человек, счи-
тающийся непогрешимым, у
которого будет власть над
всеми церковными Собора-
ми. Мы говорим о том, что
Церковь является Соборной
и Апостольской. Под собор-
ностью мы понимаем то, что
на мирском языке можно
было бы назвать коллек-
тивным разумом Церкви: у
нас в каждой Поместной
Церкви Патриарх подотче-
тен Архиерейскому Собору,
а не Архиерейский Собор
подотчетен Патриарху".

Есть много и других разде-
ляющих моментов, которые
накопились за почти уже
тысячелетнюю историю раз-
дельного существования пра-
вославных и католиков, под-
черкнул председатель ОВЦС.

"Нужно очень трезво оце-
нивать разногласия, и мы го-
товы их обсуждать в рам-
ках православно-католичес-
кого диалога, но не такого
диалога, который превраща-
ется, по сути, в манипули-
рование", - сказал митропо-
лит Иларион, констатировав:
"То, чем занимался Констан-
тинополь в православно-ка-
толическом диалоге в пос-
ледние годы, было попыткой
манипулировать Поместны-
ми Православными Церква-
ми с целью признания та-
кой модели, при которой
Константинопольский Пат-
риарх получал бы какие-то
исключительные папские
привилегии".

"С моей точки зрения, по-
литика, которую проводил
Константинополь в этом ди-
алоге, была направлена не
на то, чтобы достичь воссо-
единения православных и
католиков, а на то, чтобы,
позаимствовав католичес-
кую модель, создать такую
же модель в Православной
Церкви, - подчеркнул пред-
седатель ОВЦС. - Иными

словами, чтобы у нас поя-
вился некий непогрешимый
"Папа", который принимал
бы единоличные решения, а
мы все обязаны были бы им
подчиняться. В нашей Пра-
вославной Церкви никогда
такого, слава Богу, не было.
И я думаю, что никогда та-
кого не будет".
Как отметил митрополит

Волоколамский Иларион,
"эта уродливая попытка Кон-
стантинополя ввести папс-
кую власть в Православной
Церкви уже привела к рас-
колу мирового Православия".
В конце мая один из ие-

рархов Константинопольско-
го Патриархата заявил, буд-
то "процесс единения като-
ликов и православных - на
финишной прямой". Коммен-
тируя это высказывание в
эфире программы "Церковь
и мир", председатель Отде-
ла внешних церковных свя-
зей Московского Патриарха-
та митрополит Волоколамс-
кий Иларион отметил: "О чем
говорят константинопольские
иерархи, что происходит на
Фанаре в кулуарах, какие
вынашиваются планы, мы не
всегда знаем. Патриарх Кон-
стантинопольский в послед-
нее время возомнил себя
вершителем судеб Право-
славия. Он считает, что он
может единолично прини-

мать какие-то решения".
По мнению архипастыря, не

стоит удивляться, если пос-
ле единолично принятых ан-
тиканонических решений о
якобы принадлежности Укра-
ины к территории Констан-
тинопольского Патриархата, а
также после отрицания су-
ществования канонической
Украинской Православной
Церкви, которая насчитыва-
ет двенадцать с половиной
тысяч приходов, более двух-
сот пятидесяти монастырей
и более ста архиереев, Пат-
риарх Варфоломей примет
еще и единоличное решение
о том, что Православная Цер-
ковь "воссоединяется" с Ка-
толической Церковью.

"Я думаю, что на фоне та-
ких абсурдных и антиканони-
ческих решений не было бы
ничего удивительного, если
бы Константинопольский Пат-
риарх без согласия других
Поместных Церквей, без ре-
шения тех многочисленных
вопросов, которые стоят на
повестке православно-като-
лического диалога, просто
объявил бы о том, что прои-
зошло воссоединение, подпи-
сал бы какую-нибудь бума-
гу", - сказал председатель
ОВЦС. При этом он подчер-
кнул, что для Русской Пра-
вославной Церкви данная бу-
мага ничего не будет значить.

Î äàâëåíèè íà ïðàâîñëàâèå â ïîñòîâåòñêîì ïðîñòðàíñòâå è Áàëêàíàõ
мира в стране и попыток
врагов нынешней власти
объявить автокефалию Бе-
лорусской Православной
Церкви, сообщил право-
славный журнал "Фома" со
ссылкой на пресс-службу
депутата Сергея Гаврилова.

- Мы проанализировали с
коллегами по МАП процессы
давления на православных
верующих в этих государст-
вах. Прослеживаются схо-
жие во всех случаях мар-
керы: создание псевдорели-
гиозной организации; изъя-
тие у Православной Церкви
имущества любыми спосо-
бами; нападения на верую-
щих, оставшихся верными

Как пояснил Сергей Гав-
рилов, создание на Украи-
не раскольнической т.н.
"Православной Церкви Ук-
раины" (ПЦУ) и постоянные
нападения на священнослу-
жителей Украинской Пра-
вославной Церкви, закон об
изъятии собственности у
Сербской Православной
Церкви, планы по созданию
т.н. "Косовской Церкви" -
"все это разные этапы од-
ного плана по расколу об-
щества".

- Появление признаков
внедрения в православную
общину говорит о начале ре-
ализации этого плана, - до-
бавил глава профильного

Комитета Госдумы.
Как считает Гаврилов ,

"удержать ситуацию можно
только через единство и со-
лидарность христиан в мире".

- Мы всегда предупреж-
даем о том, что формирую-
щиеся неканонические Цер-
кви являются политически-
ми институтами, способству-
ющими экстремизму. Боро-
ться с объединениями, выда-
ющими себя за Церкви,
можно, т.к. созданные ис-
кусственно и проповедую-
щие агрессию, они не име-
ют основы для выживания,
- заключил глава Межпар-
ламентской ассамблеи пра-
вославия.

Сергей Гаврилов
традиционному правосла-
вию, - отметил представи-
тель Госдумы.

Êîïèè áîëåå 20 èêîí ñîçäàäóò äëÿ õðàìà Êóëèêîâà ïîëÿ
иконостаса и образов, ко-
торые его украшали, эти
источники изучили и ото-
брали образцы икон, а так-
же подобрали образцы бо-
лее поздних икон, которые
не противоречат историчес-
кому описанию и правос-
лавному канону", - сказали
в пресс-службе.
Среди икон, которые бу-

дут восстанавливать, иконы
с образами Спасителя, Бо-
жьей Матери, Иоанна Пред-
течи, Сергия Радонежского
и Дмитрия Донского. В
пресс-службе отметили, что
работу по написанию и ус-
тановки икон планируется
выполнить в течение шести-
семи месяцев, а стоимость
работы оценивается в 433
тысячи рублей.
Первое упоминания о хра-

ме в селе Монастырщино
вблизи Куликова поля
встречаются в письменных

источниках после 1676 го-
да. По одной из версий,
первую церковь построили
там по воле князя Дмитрия
Донского после Куликов-
ской битвы в 1380 году. По
приданию, царские врата
для иконостаса прислал
преподобный Сергий Радо-
нежский, благословивший
русские полки на победу
над Золотой Ордой. Эти
врата являются уникальным
памятником деревянного
зодчества, экспонируются в
Государственном истори-
ческом музее. Они были
взяты в экспозицию в 1947
году, а ранее находились в
музее "Коломенское", куда
попали после изъятия из
храма села Монастырщино.
Храм Рождества Пресвя-

той Богородицы был зало-
жен на месте старой церк-
ви в 1865 году, строительст-
во завершилось в 1894 го-

ду. В 1930-е годы храм за-
крыли, иконы и церковная
утварь были уничтожены или

Реставрировать храм начали в конце 1970-х годов к празднованию
600-летия Куликовской битвы. Восстановление копии царских врат
шло с 2018 года

растащены местным насе-
лением, помещение приспо-
собили под зерновой склад.
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С концепцията си за "нов
световен ред, основан на
правила", Западът се опит-
ва да отклони дискусията по
важните за света теми и да
я тласне в удобно за него
русло, където несъгласните
няма да бъдат поканени. То-
ва пише в своя статия Сер-
гей Лавров, публикувана та-
зи седмица едновременно
във в. "КоммерсантЪ" и в
сп. "Россия в глобальной по-
литике".
Руският външен министър

отбелязва, че въпреки кон-
структивния дух на среща-
та Путин-Байдън, САЩ про-
дължават да разговарят с
Москва с назидателен и зап-
лашителен тон, доказал сво-
ята неефективност. "Всички
тези "предупреждения" за-
почнаха да се съпровождат
със заплахи: ако Москва "в
течение на няколко месеца"
не приеме изложените й в
Женева "правила на игра-
та", тя отново ще бъде под-
ложена на натиск", пише
Лавров.
Според него "европейски-

ят хор" веднага започна да
припява на "големия брат".
Позицията там се свежда до
"готови сме за нормализа-
ция на отношенията с Мос-
ква, но преди това тя тряб-
ва да промени поведението
си". Усещането е, че хорът
в подкрепа на солиста се е
подготвял старателно и дъл-
го. На подкрепата бяха пос-
ветени форумите на високо
равнище в навечерието на
срещата в Женева - Г-7, НА-
ТО и ЕС. Министърът отбе-
лязва, че именно там е би-
ла заявена позицията, коя-
то не оставя никакво съм-
нение: "Западът иска на
всички да стане ясно, че той
като никога е единен и на
международната арена ще
прави само това, което сам
смята за правилно. Остана-
лите - главно Русия и Ки-
тай, трябва да бъдат зас-
тавени да следват опреде-
ления курс". Затова се пред-
лага формулата за "нов меж-
дународен ред, основан на
правила".
Особена черта на прави-

лата, предлагани от Запада,
е липсата на точно дефини-
ране. "Прелестта на запад-
ните "правила" е именно в
отсъствието на конкретика.
Щом някой постъпи против
волята на Запада, той вед-
нага голословно се обвиня-
ва в "нарушаване" на пра-
вилата, като факти не се
предявяват, но Западът за-
явява за "правото си да на-
каже нарушителя". С други
думи, колкото по-малко кон-
кретика, толкова по-развър-
зани са ръцете за произ-
вол в интерес на сдържа-
нето на конкурента с нечис-
топлътни методи", обяснява
Лавров.
Той подробно се спира на

плановете на Запада да про-
кара нови разделителни ли-
нии, като поделя света на
"свои" и "чужди". Изключи-
телно по субективното и
егоцентричното усмотрение
на Вашингтон и на част от
неговите съюзници едните
се определят като "демок-
ратични", а другите - като
"авторитарни". "С увеличава-
нето на санкциите и други
мерки за незаконен натиск
над суверенни правителст-
ва, Западът налага тотали-
таризъм в международните

Çà ïðàâîòî, ïðàâàòà è ïðàâèëàòà
Политиката
на Запада
се определя
от агресивно
русофобско
малцинство, смята
Сергей Лавров

отношения, заема имперс-
ка, неоколониална позиция
към "лошите" страни. От тях
се иска да установят такъв
"модел на демокрация", ка-
къвто им се нареди. За вън-
шната политика те не тряб-
ва да се безпокоят, защото
и там "добрите" сами ще ре-
шат всичко, а останалите -
само ще изпълняват, иначе
ще бъдат наказани", пише
авторът. Според него подо-
бен безкомпромисен подход

води до задънена улица и е
време да се разбере, че в
света освен евроатланти-
чески модел за организация
на обществото има още
много държави - всяка със
своя хилядолетна история,
традиции и ценности и ни-
кой няма право да им нат-
рапва шаблони отвън.

"Колективният историчес-
ки Запад, доминирал 500 го-
дини над всички, не може
да не осъзнава, че тази епо-
ха безвъзвратно отминава.
Той би искал обаче да удър-
жи изплъзващите се пози-
ции и изкуствено да забави
обективния процес на фор-
миране на полицентричен
свят", отбелязва руският ми-
нистър. Той обръща внима-
ние на факта, че след като
Западът пренебрегва меж-
дународното право и дейст-
ващите международни инс-
титуции и налага "нов ред,
базиран на правила", де
факто широко отваря вра-
тите пред двойните стандар-
ти. Такъв е примерът с пра-
вото на народите на само-
определение, което се обя-
вява за "абсолютно прави-
ло" в случаите с Косово, чи-
ято независимост бе приз-
ната в нарушение на резо-
люцията на Съвета за си-
гурност на ООН. Редица ре-
шения на ООН и на Между-
народния съд за съдбата на

бивши колониални владения
на Англия и Франция бяха
пренебрегнати, за да се уго-
ди на интересите на Лондон
и Париж . Съвсем други
"правила" обаче влязоха в
сила, когато правото на са-
моопределение упражни на-
селението на Крим.
Идеята за отказ от меж-

дународното право, което
вече не работело, и замес-
тването му с "правила", на-
ложени от самозвана шепа

"избрани" държави, според
Лавров е покушение и сре-
щу самата човешка приро-
да. Той напомня, че в учи-
лищата на редица западни
страни в рамките на учеб-
ната програма убеждават
децата, че Исус Христос бил
бисексуален. Опитите на ня-
кои здравомислещи полити-
ци да предпазят децата от
агресивната политика на
ЛГБТ се сблъскват с войнс-
твените протести на "прос-
ветена" Европа. "Свидетели
сме на атаки срещу осно-
вите на всички религии.
САЩ оглавиха намесата на
държавата в църковния жи-
вот, не крият, че целят раз-
кол в православието, чиито
ценности са мощно духовно
препятствие по пътя на ли-
бералното схващане за все-
позволеност", се казва в
статията.
Ръководителят на руска-

та дипломация отбелязва, че
Западът не иска да приеме
състезателния принцип при
сблъсъка на идеи за раз-
витието на света, защото то-
ва е много по-трудно от съ-
чиняването на рецепти в те-
сен кръг и предлагането им
на цялото човечество. За-
падният елит обаче трудно
може да проумее този факт,
защото е обладан от комп-
лекса за изключителност.
Веднага след срещата на

Путин и Байдън лидерите на
ЕС и НАТО побързаха да за-
явят, че са готови за по-на-
татъшно влошаване на отно-
шенията с Москва. "Полити-
ката на Евросъюза все по-
често се определя от агре-
сивно русофобско малцинс-
тво. Това се потвърди на не-
отдавнашната среща на ви-
соко равнище в Брюксел, къ-
дето обсъждаха отношения-
та с Русия. Инициативата на
Ангела Меркел и Еманюел
Макрон за среща с Влади-
мир Путин бе погребана пре-
ди да се роди. Наблюдатели
отбелязаха, че САЩ със са-
мия факт на руско-американ-
ската среща дадоха зелена
светлина за подобна иници-
атива, но прибалтийците за-
едно с поляците пресякоха
"самодейността" на Берлин и
Париж. Посланиците на Гер-
мания и Франция в Киев до-
ри бяха извикани във външ-
ното министерство на Украй-
на да дадат обяснение за та-
зи "самодейност". Така резул-
тат от дискусиите в Брюк-
сел стана поръчението Ев-
рокомисията да разработи
нови санкции срещу Москва
- засега без указания за ня-
какви "грехове", а просто да
ги имат в запас. При жела-

ние ще измислят за какво
да ги наложат", припомня ми-
нистърът.
Той е убеден, че нито НА-

ТО, нито ЕС смятат да про-
менят политиката на нала-
гане волята си на други ра-
йони в света и ще продъл-
жат глобалната си месиан-
ска мисия. Алиансът вече се
готви за разширяване на
"жизненото си пространст-
во", като се присъединява
към американската страте-
гия "Индо-Тихоокеански ре-
гион" с откритата цел да
сдържа Китай. ЕС също
разработва програми за ус-
вояване на съседни и по-да-
лечни геополитически прос-
тори, без да се интересува
от желанието и интересите
на техните обитатели. Имен-
но такъв е проектът "Източ-
но партньорство" и неотдав-
на одобрената програма за
отношенията със страните
от Централна Азия. Това ви-
сокомерно поведение към
другите участници в между-
народното общуване поста-
вя Запада на "неправилната
страна на историята". Там
отдавна би трябвало да са
разбрали, че подобно пове-
дение по отношение на Ру-
сия е неприемливо и гово-
ри за неспособността на за-
падните държави да оценя-
ват адекватно променящия
се свят.

"Курсът към самостоятел-
но и независимо развитие,
към защита на национални-
те интереси, както и готов-
ността да се договаря с пар-
тньорите на равноправни ус-
ловия, отдавна е база на
всички доктрини на Руска-
та федерация в сферата на
външната политика, нацио-
налната сигурност и отбра-
ната", обяснява Лавров. Той
допълва, че действията на
Запада през последните го-
дини показват, че там този
факт не среща разбиране.
За това говори истеричната
реакция на защитата, която
Москва оказва на руското
население в Украйна след
подкрепения от САЩ, НАТО
и ЕС кървав държавен
преврат. Западните лидери
явно си мислят, че Русия
просто заявява своите прин-
ципи, но няма да предприе-
ме нищо за тяхното отстоя-
ване. Смятат, че ще попри-
тиснат Москва със санкции
и тя ще се предаде. Това ня-
ма да се случи, предупреж-

дава руският министър.
"Независимо от чиито и да

било амбиции и заплахи, на-
шата страна и в бъдеще ще
води суверенен и независим
външнополитически курс и
едновременно с това вина-
ги ще предлага обединяващ
дневен ред на международ-
ната арена на базата на кул-
турното и цивилизационно
многообразие на съвремен-
ния свят. Конфронтацията,
както и да е мотивирана, не
е наш избор. Този подход е
предопределен от хилядо-
летната история на Русия и
напълно отговаря на днеш-
ните задачи за нейното раз-
витие. Ще продължим да съ-
действаме за създаване на
такава култура на между-
държавното общуване, коя-
то да се базира на висшите
ценности на справедливост-
та и да позволява на голе-
мите и малките страни да
се развиват мирно и сво-
бодно. Винаги ще бъдем от-
крити за честен диалог с
всички, които също отгова-
рят с готовност да търсят
баланс на интересите на
здравата и твърда основа
на международното право.
Такива са нашите правила",
пише Лавров.

(С големи съкращения)

Сергей Лавров

Хорът на лидерите от Г-7 тази година посрещна нов солист от САЩ



2-8 юли 2021
14. НАУКА

Страницата подготови
Олга Гурска

Специалистите на "Роспот-
ребнадзор" са разработили
назален лекарствен препа-
рат, който съдържа коктейл
от антитела към различни
патогени на респираторни
инфекции, съобщи "Извес-
тия".
Лекарството може да се

пръска в носа, ако има по-
вишен риск от сблъсък с
патогени.

"Може да си представим,
че при увеличен брой хора,
заразени с коронавирус на
ден (това е положението, ко-
ето наблюдаваме сега), сут-

"Ðîñêîñìîñ" ùå
ïðîäàâà VR øëåìîâå
Руската държавна космичес-

ка корпорация "Роскосмос"
планира да започне да прода-
ва шлемове за виртуална ре-
алност VR през 2021 година. То-
ва съобщи директорът на от-
дела за дигитално развитие на
държавната корпорация Конс-
тантин Шадрин на 25 юни в
ефира на телевизия "Россия 24".

"Тази година планираме да
пуснем на пазара вече сери-
ен вътрешен шлем за вирту-
ална реалност, който заедно с
други неща  ще използваме и
за свои цели в рамките на те-
мата за тренажорно обучение",
каза Шадрин и добави, че кос-
монавтите вече използват та-
зи технология, когато се обу-
чават за излизане в открития
Космос и извършване на ра-
ботни процеси там.
Според Шадрин едно от при-

ложенията на каската, особе-
но в условията на ограничени-
ята заради COVID-19, може да
бъде виртуалният туризъм.
На 13 юни от "Роскосмос" за-

явиха, че предприятието на
държавната корпорация - ком-
панията "Главкосмос", е полу-
чило заявка за организиране
на излизане на туристи в отк-
рития Космос. По-специално е
била обсъдена възможността
за използване на оборудване-
то, произведено от научно-про-
изводственото предприятие
"Звезда", от търговски участ-
ници в космически полети.
Оборудването трябва да оси-
гури разходка в Космоса във
връзка с получаването на съ-
ответните заявки.
На 1 юни бе съобщено, че

ракетно-космическата корпо-
рация "Енергия" ще построи
два пилотирани транспортни
космически кораба "Союз МС"
за космически туристи, а кли-
ентът наредил поръчката ще
плати на корпорацията около
5,056 милиарда рубли.
През април 2021 година Дмит-

рий Рогозин, генерален дирек-
тор на "Роскосмос", каза, че
екипажите и космическите ту-
ристи ще имат възможност и
за посещения на новата орби-
тална станция.

Руската компания за спе-
циални износители "Рособо-
ронекспорт", заедно с ком-
панията за разработки
"Кронштадт", започна да по-
пуляризира на световния
оръжеен пазар безпилот-
ния комплекс с летателния
апарат "Орион" в ударна
версия. Това съобщи за РИА
"Новости" източник от рус-
кия отбранително-промиш-
лен комплекс, който под-
черта, че дронът е оборуд-
ван с универсален оръже-
ен комплекс.
Специалистите предпола-

гат, че експортните достав-
ки на дрона могат да за-
почнат още в края на тази
или началото на 2022 годи-
на. Това ще се случи след
откриване на завод за про-
изводство на дронове в Дуб-
на. По-рано бе съобщено,
че първият в Русия специа-

ÀÅÖ ùå ïðîèçâåæäà
ìåäèöèíñêè êèñëîðîä
Приключиха всички процедури и тестове, необходими

за започване  на производство на медицински кисло-
род в Ростовската АЕЦ и доставките му до регионални
медицински центрове в Русия. Централата осигурява
близо 50% от производството на електроенергия в Рос-
товска област, съобщи www.atomic-energy.ru.
Газообразният медицински кислород е нов продукт за

атомните специалисти, но е крайно търсен днес. Той се
използва за лечение на пациенти с коронавирусна ин-
фекция и пневмония, както и на заболявания на диха-
телните органи и системите за кръвообращение. Изк-
лючително важен е за болните в реанимациите и за
интензивна терапия по време на хирургични операции.

Ñúçäàäîõà ñïðåé ñ àíòèòåëà
çà ïðîôèëàêòèêà ñðåùó ÎÐÇ

рин човек преди да влезе в
метрото, впръсква антите-
ла в носа си. И те са актив-
ни върху лигавицата му за
около 10 часа, тоест през
целия ден", обясни научни-
ят ръководител на Москов-
ския изследователски инс-
титут по експериментална
медицина (МНИИЭМ) "Г.Н.
Габричевски" към "Роспот-
ребнадзор "  Владимир
Альошкин.
По думите му лекарството

съдържа "екстракт" от попу-
лационния имунитет и в бъ-
деще е възможно да пред-

пазва и от коронавируса.
Доказано е, че лекарст-

вото е активно срещу грип-
ни вируси, патогени от хер-
песвирусната група, микоп-
лазми, стафилококова ин-
фекция, патогени от мага-
решка кашлица (коклюш),
дифтерия - всяка инфекция,
с която организмът на все-
ки средностатистически рус-
нак се е срещал в течение
на живота му и в резултат
на ваксинация.
Новият препарат е разра-

ботен от донорска кръв и
затова съдържа цял спек-

тър антитела, отразяващ по-
пулационния имунитет. Тех-
нологията на изготвяне на
препарата е такава, че се
изключва наличие на мик-
роорганизми, включително
вируси. Според проведени-
те изследвания антителата,

които влизат в носната ли-
гавица, живеят от 10 часа
до няколко дни.
В световната практика то-

ва е първият случай на раз-
работване на назален ле-
карствен препарат с нали-
чие на антитела.

Â Ðóñèÿ íå ñå ðàçðàáîòâà
ïðîãðàìà çà ÷èïèðàíå íà ìîçúêà

Äðîíúò "Îðèîí-Ý" èçëèçà íà ñâåòîâíèÿ îðúæååí ïàçàð

лизиран завод за серийно
производство на ударни без-
пилотни летателни апарати
(дронове) ще заработи през
ноември 2021 година.
Източникът на агенцията

добавил, че "Орион-Э" ще
бъде добро предложение
както по цена, така и по

качество и интелектуализа-
ция на борда. Дроновете ще
се превърнат в истински
"убийци" на конкуренти ка-
то турския безпилотен ле-
тателен апарат "Байрактар".

"Орион-Э" е ударен дрон
с голяма продължителност
на полета. Той може да ос-

тане във въздуха до един
ден. Максималната тежест
е 1150 кг, като достига ви-
сочина на полета до 7000
метра. Дължината на дрона
е 8 м, а размахът на крила-
та е 16 м. Максималното тег-
ло на товароподемност на
дрона е 200 килограма, а
общото тегло на полезния
товар е до 250 килограма.
Апаратът носи универсален
комплекс авиационни сред-
ства за поразяване.
Пресслужбата на "Рособо-

ронекспорт" не коментира
информацията, предоставе-
на от източника за РИА "Но-
вости", но потвърди, че без-
пилотният комплекс "Орион"
наистина има голям потен-
циал за износ и интересът
към него е предизвикан от
уникалните му тактически,
технически характеристики
и бойни възможности.

Кислородът ще се произвежда на базата на азотно-
кислородната станция на предприятието. Максималната
мощност на оборудването е 40 кубически метра в час.
Такъв обем стига за работа на един  апарат за изкуст-
вена вентилация на белите дробове в рамките на  три
денонощия.

"За Ростовската АЕЦ получаването на разрешение за
производство на медицински кислород не е просто ново
направление на нашата дейност, а и социална отговор-
ност", заяви директорът на Ростовската АЕЦ Андрей Сал-
ников.

Ростовската  АЕЦ  е  най-южната  руска  АЕЦ. (Снимка "Росатом")

Федерална програма за
чипиране на мозъка не се
разработва. Тя е призната
за нецелесъобразна на
правителствено ниво в края
на 2020 година. Това съоб-
щиха от пресслужбата на
руското Министерство на
образованието и науката
специално за ТАСС.
Повод за публичния отго-

вор на ведомството е ста-
тията на в. "Комерсантъ",
в която се твърди, че пра-
вителството на Русия раз-
работва федерална програ-
ма "Мозък, здраве, инте-
лект, иновации" с финанси-
ране от 54 млрд. рубли (600
млн. евро) със срок до 2029
година.  "Наред с други не-
ща, програмата е фокуси-
рана върху развитието на
"мозъчно-компютърни" тех-
нологии, които позволяват
микрокомпютри да бъдат
имплантирани в човешкия
мозък за директно преда-
ване на информация от вън-
шни устройства. Програма-
та включва също и създа-

ване на аватари на хора за
дистанционно управление на
превозни средства и ком-
пютри, които помагат за
вземане на решения", на-
писа "Комерсантъ" на 22
юни. В статията се отбе-
лязва, че документът е раз-
работен от Руската акаде-
мия на науките (РАН) съв-
местно с Московския дър-
жавен университет (МГУ) и
одобрен от руския прези-
дент Владимир Путин през
март.

"Министерството на обра-
зованието и науката опро-
вергава информацията за
програма за чипиране на
човешкия мозък. Посочена-
та програма няма финанси-
ране. В края на миналата
година на правителствено
ниво бе взето решение, че
нейното разработване е не-
целесъобразно", уточниха
от пресслужбата на минис-
терството.
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Съвременната руска
армия е истинска сплав
от технологии, иновации
и знания, което прави
особена ролята на ко-
мандирите, заяви в по-
неделник руският прези-
дент Владимир Путин по
време на среща в Кре-
мъл с випускници на во-
енни учебни заведения.

"Днес ролята и отго-
ворността на командири-
те многократно нараст-
ва. Нужна е не само ос-
нователна, фундаментал-
на теоретична подготов-
ка в областта на воен-
ната наука, а и готовност
те постоянно да се учат,
да помагат на подчине-
ните си да усвояват най-
нови образци военна
техника, защото съвре-
менните въоръжени си-
ли са истинска сплав на
технологии, иновации и

Â ×åðíî ìîðå çàïî÷íàõà ó÷åíèÿòà "Ñè Áðèç - 2021"

Ñúâðåìåííàòà àðìèÿ íà Ðóñèÿ - ñïëàâ
îò òåõíîëîãèè, èíîâàöèè è çíàíèÿ

знания", подчерта руски-
ят държавен глава.
От командния състав на

въоръжените сили пряко
зависи боеготовността на
воинските части и съеди-
нения, отбеляза той: "Днес
това е особено важно. В
съвременни условия, ка-
то се имат предвид нова-
та техника, воинското
майсторство и воинският

дух на личния състав,
умението да се действа
бързо, грамотно и точно
в значителна степен за-
виси от командира."
Президентът обърна

внимание върху факта, че
неговата среща с випус-
книците на военните учеб-
ни заведения по традиция
преминава в Големия
Кремълски дворец, ма-

кар че в условията на пан-
демия се е наложило да
бъде организирана без
прием. "Въпреки това в Ге-
оргиевската зала, залата
на руската воинска сла-
ва, ние честваме най-доб-
рите от най-добрите, ви-
пускниците на военни учи-
лища, академии на Ми-
нистерството на отбрана-
та, на Министерството на
извънредните ситуации,
на правоохранителните
органи и специалните
служби", отбеляза Путин.
Обръщайки се към ви-

пускниците, руският дър-
жавен глава добави, че
те са преминали достой-
на професионална шко-
ла, завършили са обуче-
нието си блестящо. Пре-
зидентът изрази увере-
ност, че те са готови да
решават най-отговорни
задачи, подчинени на

главната цел - гаранти-
ране сигурността на Ру-
сия, защита на мирния
живот, правата и свобо-
дите на гражданите.

"Вие сте направили своя
избор в живота. Както и
много поколения синове и
дъщери на отечеството,
сте посветили себе си на
воинската служба, на ра-
ботата в други направле-
ния, които са най-важни
за увереното стабилно
развитие на страната и
обществото - подчерта
Путин. - Именно на вас
предстои да продължите
и да укрепвате легендар-
ните традиции на доблест
и чест, мъжество и пат-
риотизъм, които винаги са
служили като ориентир за
нашия офицерски корпус.
В армията и на флота те-
зи завети винаги са па-
зени."

Владимир Путин
произнесе слово пред

випускниците на
военните учебни

заведения

Страницата подготви Влади Владков

В понеделник в аква-
торията на северозапад-
ната част на Черно мо-
ре, както и на територи-
ите на три области в Ук-
райна започнаха много-
националните учения "Си
Бриз - 2021", се казва в
съобщение на Военно-
морските сили на Украй-
на във Фейсбук.
По време на церемо-

нията по откриване на
ученията командващият
ВМС на Въоръжените
сили на Украйна Алексей
Неижпапа заяви, че те
са насочени към пови-
шаване на сигурността в
черноморския регион, за
да може Черно море да
стане стабилно, мирно и
да се използва от стра-
ни от всички континен-
ти.
По-рано пресслужбата

на американското посол-
ство в Киев съобщи, че

в "Си Бриз - 2021" учас-
тват 32 страни. Плани-
рано е в маневрите да
бъдат задействани око-
ло 6 хиляди военнослу-
жещи, 32 кораба и 40
самолета.
През миналата седми-

ца посолството на Русия
във Вашингтон призова
САЩ и техните съюзни-
ци да не отработват во-
енни действия в Черно
море. Дипломатическото
представителство пре-
дупреди, че тези манев-
ри повишават рискове-
те от непреднамерени
инциденти и поощряват
милитаристичните наст-
роения в Киев.
Руският Черноморски

флот контролира дейст-
вията на корабите на
НАТО и други страни,
участващи в ученията
"Си Бриз - 2021" в Чер-
но море, съобщиха за

журналисти от Национал-
ния център за управле-
ние на отбраната на Ру-
сия.

"Силите и средствата
на Черноморския флот
изпълняват комплекс от
мероприятия за контрол

на действията на кора-
бите от Обединените Во-
енноморски сили на
НАТО и от други страни,
участващи в ученията
"Си Бриз - 2021", които
стартираха на 28 юни
2021 г. в северозападна-

та част на Черно море",
съобщават от центъра.
По данни на руското во-

енно ведомство учения-
та ще продължат до 10
юли. Основни участници
в тях са Украйна, САЩ,
Канада, Великобритания,
Нидерландия, Румъния,
България, Гърция, Тур-
ция, Латвия и страни
партньори.
По-рано официалният

представител на руското
Министерство на отбра-
ната генерал-майор Игор
Конашенков съобщи, че
под прикритието на уче-
нията "Си Бриз - 2021" на
украинските войски и на-
ционалистическите фор-
мирования, дислоцирани
близо до неконтролира-
ните от Киев райони в
Донецка и Луганска об-
ласт, ще бъдат доставе-
ни съвременно оръжие и
боеприпаси.

Øîéãó ïîçäðàâè ïúðâèÿ âèïóñê íà Òóëñêîòî ñóâîðîâñêî ó÷èëèùå

Министърът на отбраната армейски генерал Сергей Шойгу
връчи сертификатите за завършено пълно средно
образование на отличниците на випуска

В акваторията на северозападната част на Черно море и
на територията на три украински области започнаха
ученията "Си Бриз - 2021"

В края на миналата
седмица руският минис-
тър на отбраната Сер-
гей Шойгу участва в це-
ремонията за първия ви-
пуск на възроденото Тул-
ско суворовско училище.
"Днес сме свидетели на
знаменателно събитие -
първи випуск на Тулско-
то суворовско училище,
възродено преди пет го-
дини. В лицето на днеш-
ните випускници привет-
ствам младите гражда-
ни на нашата страна -
образовани, благородни,
целеустремени, в добрия
смисъл - дръзки и упо-
рити", каза Шойгу по
време на церемонията.
Министърът връчи за

вечно пазене историчес-
ка реликва - знамето на
първите тулски суворов-
ци. Това са били момче-
та, участвали във война-
та, блокадници, синове на
полкове, герои партиза-
ни. "Нека това знаме ста-
не символ на суворовс-
кото братство и на при-
емствеността на всички

поколения випускници на
училището", каза Шойгу.
Той връчи на випускници
атестати за пълно сред-
но образование и нагръд-
ни знаци за завършване
на учебното заведение.
В тържествената це-

ремония участва и гу-
бернаторът на Тулска
област Алексей Дюмин.
На кадетите и гостите
беше показано видео-
поздравление от випус-
кника на първия набор
на училището през 1944

г. Лев Бимбиреков.
В съответствие с ре-

шение на руския прези-
дент Владимир Путин от
2016 г. Тулското суворов-
ско училище беше въз-
становено, след като бе-
ше разформировано
през 1960 г. За четири
месеца военните строи-
тели изградиха комплекс
от здания в училището.
На 8 септември 2016 г.
се състоя тържествено-
то откриване на учебно-
то заведение, на което

присъстваха руският
президент, министърът
на отбраната, губернато-
рът на Тулска област.
През отминалата учеб-

на година в единадесетте
класа на суворовското
училище са се обучавали
63 випускници. Всички те
завършиха успешно кур-
са на обучение. Шестима
суворовци са наградени с
медали "За особени успе-
хи в обучението".

В Тулското суворовско
училище има 46 учебни
класа, оборудвани с най-
съвременни технически
средства, три лингафон-
ни кабинети, специализи-
рани лаборатории по фи-
зика, химия, биология, ин-
форматика. Библиотеката
на училището включва чи-
тални зали за художест-
вена и учебна литерату-
ра, електронна читалня,
книгохранилище.

Абитуриентите суворовци показаха и танцовите си умения
след официалната церемония
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В понеделник, 28 юни, в
Париж започна фестивал на
руското кино. Едно от ос-
новните събития е първата
във Франция ретроспекти-
ва на филми с Владимир Ви-
соцки. В нея влизат ленти-
те "Короткие встречи" на
Кира Муратова, "Сказ о том,
как царь Петр арапа женил"
на Александър Митта, "Слу-
жили два товарища" на Ев-
гений Карелов.

"За мен този фестивал е
радостно и трогателно съ-
битие - каза за "Известия"
председателят на журито на
фестивала, легендарната ак-
триса Марина Влади. - Во-
лодя обичаше да се снима,
съчиняваше песни за фил-
ми, но не всички стигнаха

Знаменитият певец Пласидо Доминго от-
ново е в Русия. На 25 юни той изпълни
главната партия в операта на Верди "Си-
мон Боканегра", чието представление се
състоя в рамките на XXIX международния
музикален фестивал "Звезды белых ночей"
в Санкт Петербург. На 28 юни испанският
гост застана на диригентския пулт на Ма-
риинския театър. Под негово управление
на Новата сцена на театъра /Мариинка-2/
с участието на водещи солисти на трупата
прозвуча операта на Камий Сен-Санс "Сам-
сон и Далила".
А на 30 юни на същата сцена се състоя

концертът "Сарсуела с Пласидо Доминго".
И трите вечери са в рамките на фестива-
ла "Звезды белых ночей".
Пред журналисти испанският певец спо-

дели, че "сарсуелата за мен е особено яв-
ление, защото и двамата ми родители бя-
ха артисти в жанр сарсуела. И разбира
се, това беше първата музика, която чух в
живота си, дори преди да се родя - майка
ми е пеела в деветия месец, когато чакала
появата ми на бял свят. Слушал съм тази
прекрасна испанска музика още тогава".

Ôîðóìúò çà êóëòóðà è áèçíåñ "Àïîëî" çàïî÷íà ðàáîòà

Ôåñòèâàë íà ðóñêîòî êèíî çàïî÷íà â Ïàðèæ
Марина Влади разказва за първата във Франция ретроспектива на филми с Висоцки

Председателят на журито на
фестивала на руското кино
Марина Влади

до екрана. За съжаление за-
ради забраната на власти-
те двамата сме се снимали
само в един филм  - "Они
вдвоем" на унгарския режи-
сьор Марта Месарош".

"След няколко седмици,
проведени във Франция,  -
спомня си Марина Влади -
Володя се стремеше да се
завърне в Москва, към сво-
ята публика, към своя език.
В Русия той се чувстваше ка-
то затворник, а във Фран-
ция - като ненужен. Володя
искаше да бъде разбран. Той
бе наистина народен поет и
принадлежеше на своята
страна, която обичаше".
Руското кино, подчерта

актрисата, е дало на света
шедьоври - "Солярис" и всич-

ки гениални творби на Анд-
рей Тарковски, "Война и
мир" на Сергей Бондарчук,
"Сорок первый" на Чухрай,
"Летят журавли" на Калато-
зов.
Оставайки фрацузойка,

Марина Влади в интервю за
"Известия" определя себе си
като човек на руската кул-
тура и руския език.
Фестивалът, който се про-

вежда в кино "Studio 28" в
Париж под названието "Ког-
да русские нас потрясают",
ще продължи до 6 юли. На
фестивала ще бъдат пока-
зани филми - класика на
руското и световното кино,
както и творби на съвре-
менни руски режисьори, наг-
радени на местни и между-

народни кинофестивали.
Фестивалът стартира с

филма на Андрей Кончалов-
ски "Романс о влюбленных".
Така бе открита и ретрос-
пектива на филми на Кон-
чаловски през последния
половин век.
На голям екран ще бъдат

прожектирани филмите "Ле-
тят журавли", "Москва сле-
зам не верит", "Раба люб-
ви" и други, както и руска
анимация.
От съвременните творци

ще бъдат представени Ка-
рен Шахназаров, Алексей Ба-
лабанов, Михаил Сагал и
други. Планирани са срещи
на зрителите с кинорежисьо-
ра Надежда Василиева и пи-
сателя Дмитрий Глуховски.

Òðèòå âå÷åðè íà
Ïëàñèäî Äîìèíãî

Пласидо Доминго участва във фестивала "Звезды
белых ночей" в Санкт Петербург

Концертът "Сарсуела с Пласидо Домин-
го" премина в съпровод на симфоничния
оркестър на театъра под диригентството
на испанския диригент Жорж Бернас.
Сарсуелата е испански жанр в музикал-

ното изкуство, известен от  XVII век. Със
сарсуела е започнал творческият път на
много испански певци, сред които светов-
ни звезди като Алфредо Краус и Тереса
Берганса. С този жанр е свързано и твор-
чеството на Пласидо Доминго, който още
като младеж, когато живеел в Мексико, из-
пълнявал сарсуела. Той има записани ня-
колко диска в стил сарсуела.
За вечерите на Пласидо Доминго билети-

те бяха само поименни.

Във вторник в московс-
кото имение на Муравьови-
Апостолови се проведе пър-
вото заседание на Между-
народния форум "Аполо". Из-
вестни дейци на културата
се срещнаха с представи-
тели на бизнеса и с полити-
ци, за да обсъдят актуални
въпроси на взаимодействи-
ето си с цел подкрепа на
млади таланти и нови кул-
турни проекти. Планира се
форумът да стане ежемесе-
чен. Целта на проекта е
създаване на постоянна не-
зависима площадка за ши-
рокоформатно общуване на
ръководители на музейната
общност и дейци на култу-
рата с представители на
бизнеса и властите.
На церемонията по откри-

ването на форума приветст-
вия поднесоха министърът
на културата на РФ Олга Лю-
бимова и съпредседателите
на форума генералният ди-
ректор на Държавната Тре-
тяковска галерия Земфира
Трегулова и председателят
на Съвета на фонда "Мост
изкусств " Ханс -Йоахим
Фрай.
Форумът "Аполо" е учре-

ден от Третяковската гале-
рия и фонда в подкрепа на
развитието на проекти в об-

ластта на културата "Мост
искусств" с подкрепата на
Министерството на култура-
та на РФ. Сред поканените
за участие са президентът
на Руския книжен съюз
Сергей Степашин, специал-
ният представител на пре-
зидента на РФ по междуна-
родно културно сътрудни-
чество Михаил Швидкой, ръ-
ководителят на финансова-
та служба на РФ Роман Ар-

тюхин и шефът на Сбербанк
Герман Греф.
След първото заседание

на "Аполо" млади музиканти
изнесоха концерт, състоя се
изложба на художника имп-
ресионист, академик от
Международната академия
за творчество, член на Твор-
ческия съюз на художници-
те на Русия Михаил Юсупов,
както и презентация на му-
зея по история на пианото.

 Старинното имение на Муравьови-Апостолови бе домакин на
първото заседание на новия форум "Аполо"

Ñúçäàâàò ìóçåé íà
èìïåðàòîðñêèòå çàáàâè
Държавният музей-резер-

ват "Петерхоф" планира да
открие в павилиона на хъл-
ма за пързалки - Каталная
горка, в Ораниенбаум, му-
зей "Държавни забави" ка-
то продължение на темата
на създадения преди това
музей в Петродворец.
Първият музей "Държав-

ни забави" е открит в Пе-
терхоф през 2014 година в
един от Кавалерските до-
мове в интерактивен фор-
мат с разказ за най-извес-
тните увлечения на царете
- фонтани , фойерверки ,
строителство на дворци и
други императорски заба-
ви.

"На Каталная горка фаса-
дата вече е реставрирана,
скелето е премахнато, ра-
боти се по интериора - ка-
за Елена Калницка, генера-
лен директор на "Петерхоф".
- Надяваме се идната годи-
на да отворим втория етаж,
а за големия приземен етаж
на Каталная горка вече се
създава конципцията за му-
зея "Държавни забави-2".
Скоро ще започнем разра-
ботка на работните черте-

жи и се надяваме скоро да
открием и този музей и той
ще бъде не по-малко прив-
лекателен от този в Петер-
хоф".
В музея ще бъдат предс-

тавени царските забави, ко-
ито не са отразени в музея
в Петерхоф - лов, балове и
пр. По информация на прес-
службата на музея-резерват
откриването на павилиона за
посетители се планира за
май 2022 г.
Павилионът Каталная гор-

ка е един от най-известни-
те архитектурни паметници
на Ораниенбаум. Той е пос-
троен през 1762-1774 г. по
проект на архитект Антония
Риналди. Комплексът Катал-
ная горка, освен павилион,
включвал скатове и покри-
ти галерии-колонади с дъл-
жина 532 м. Площадката за
спускане се е намирала на
височина 20 м. До ден дне-
шен е запазен само пави-
лионът, където императри-
ца Екатерина Втора е про-
веждала тържествени обе-
ди и приеми, включително
и за чуждестранните посла-
ници.

В Държавния музей за архитектура "Щусев" в Москва бе открита
изложбата "Архитектура памяти". Тя е посветена на
разрушените по време на войната исторически паметници, на
проекти за възстановяване на градовете и създаване на военни
мемориали. Изложбата е била подготвена и е трябвало да бъде
открита по повод 75-ата годишнината от победата над
фашизма, но заради пандемията е била отложена. Идеята на
изложбата, по думите на директора на музея Елизавета
Лихачова, е възстановяване на паметниците, загубени по
време на войната и това всъщност е възстановяване на
самосъзнанието на народа. На снимки и кинохроника са
представени следвоенните руини на Велики Новгород, Истра,
Севастопол, Сталинград. Гледайки тези кадри човек може да
оцени какъв колосален труд е положен за възстановяването на
градовете. На изложбата посетителите могат да видят и как е
бил замаскиран Кремъл по време на войната.


